
PROTOKÓŁ NR XXXIV/2009
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie

odbytej 17 września 2009 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego
w Węgorzynie

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1630 a zakończyło o godz. 20 30

Nieobecni  radni:  Cierpisz  Heronim,  Kaliciński  Stanisław,  Halina  Kwiatkowska, 
Mielcarek Tomasz, Wolski Krzysztof, Wolter Marian

Ad 1 a
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  otwieram  XXXIV sesję  Rady  Miejskiej  w  Węgorzynie. 
Witam wszystkich przybyłych. Na podstawie listy obecności stwierdzam prawomocność obrad. 
Bym  prosiła  o  wyciszenie  lub  wyłączenie  telefonów  komórkowych.  Przechodzimy  do 
przedstawienia porządku sesji, bardzo proszę Pani Burmistrz 
(Lista  obecności  radnych  stanowi  załącznik  nr  1,  lista  obecności  sołtysów  stanowi  
załącznik nr 2, do niniejszego protokołu).

Pani Burmistrz –  Wysoka Rado Pani Przewodnicząca  do porządku sesji  chciałabym zgłosić 
dodatkowe uchwały radni otrzymali są to dodatkowy druk o przystąpieniu Gminy Węgorzyno do 
projektu uczniowie szkoły podstawowej i tak dalej i uchwała na druku nr jeszcze nie ma druku w 
sprawie założeń do projektu na 2010 rok uchwała poprawiony druk nr 6 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a w między czasie te pozyskanie 11 lokali mieszkalnych 

Pani Burmistrz – nie, nie wnoszę, bo to będzie do dalszych prac 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  czy  ktoś  z  Państwa  radnych  chciałby  wprowadzić  do 
porządku obrad? Nie widzę. W związku z tym kto jest za wprowadzeniem dodatkowych dwóch 
druków projekty uchwał na druku nr 21 będzie podpunktem 17 dotyczył będzie tego programu 
projektu  uczniowie  szkoły  podstawowej  i  podpunktem 18 będzie  projekt  uchwały  w sprawie 
założeń do projektu budżetu i będzie miał numer druk 22 i oczywiście druk nr 6 wprowadzamy 
w  porządek  poprawiony.  Kto  jest  za  przyjęciem  takich  wniosków,  kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem porządku z tymi poprawkami proszę 
o podniesienie ręki kto jest za
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Porządek został przyjęty
Porządek sesji zwołanej na dzień 17 września 2009 roku

I.I. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum
b) przedstawienie porządku sesji
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c) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXXIII/2009 z dnia 01.07.2009 r.
II.II. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych

III.III. Informacje:
1) na  temat  udziału  gminy  w  projekcie  unijnym  na  sfinansowanie  wymiany  oświetlenia  na 

oświetlenie hybrydowe (ustna)
2) z działalności Przedszkola Publicznego w Węgorzynie za rok szkolny 2008/2009 – druk nr 1
3) o pracy Gimnazjum im. Orła Białego w Węgorzynie za rok szkolny 2008/2009 – druk nr 2
4) z działalności Szkoły Podstawowej w Węgorzynie w roku szkolnym 2008/2009 – druk nr 3 
5) o działalności  Szkoły  Podstawowej  w Runowie  Pomorskim za rok szkolny  2008/2009  – 

druk nr 4
6) z realizacji budżetu za I półrocze
7) Burmistrza z działalności między sesjami (ustna)

IV.IV. Podjęcie uchwał w sprawie:
1) zaciągnięcia  długoterminowego  kredytu  na  finansowanie  wydatków  inwestycyjnych  na 

zadanie pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie” – druk nr 5
2) zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009 – poprawiony druk nr 6
3) zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009 – druk nr 7
4) zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009 – druk nr 8
5) utworzenia punktów przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Runowie Pomorskim w Filii 

w Sielsku i w Filii w Mieszewie – druk nr 9
6) potrzeby pilnej nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela – druk nr 10
7) zasad  przyznawania  środków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej  przeznaczonych  na  dofinansowanie  zadań  w  zakresie  budowy  indywidualnych 
oczyszczalni ścieków oraz budowy i remontu studni przydomowych – druk nr 11

8) przyjęcia  dotacji  przekazywanej  przez  Narodowy  Fundusz  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej ze środków dotacji rozwojowej w ramach Mechanizmu Finansowego 
EOG i Norweskiego Mechanizmu Finansowego – druk nr 12

9) ustalenia  wymagań  dla  przedsiębiorców  ubiegających  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na 
świadczenie  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości  oraz  opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości 
ciekłych, ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 
zwierząt,  grzebowisk i spalarni zwłok zwierząt i  ich części z terenu Gminy Węgorzyno  – 
druk nr 13

10) wyrażenia  zgody  na  zastosowanie  oprocentowania  równego  ½  stopy  redyskonta  weksli 
stosowanej przez Narodowy Bank Polski przy sprzedaży ratalnej działek nr 655/1 i 655/2 
położonych w obr. nr 3 miasta Węgorzyno – druk nr 14

11) wyrażenia  zgody  na  bezprzetargowe  oddanie  w  użytkowanie  wieczyste  działki  nr  1244 
położonej  w  obr.  2  miasta  Węgorzyno  na  rzecz  Polskiego  Związku  Działkowców oraz 
udzielenie bonifikaty od opłat za użytkowanie wieczyste – druk nr 15

12) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 87/4 położonej w 
miejscowości Wiewiecko – druk nr 16

13) wyrażenia  zgody  na  zbycie  niewyodrębnionego  lokalu  użytkowanego  nr  5  przy  ul. 
Runowskiej 2 w Węgorzynie wraz z oddaniem w wieczyste użytkowanie ułamkowej części 
gruntu – druk nr 17

14) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanych w trybie 
bezprzetargowym  oznaczonych  numerami  560/4,  654/1,  654/2  i  654/3  położonych  w 
obrębie nr 3 miasta Węgorzyno – druk nr 18

15) wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  trybie  bezprzetargowym  udziału  do  ¾  części  w 
nieruchomości zabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 165 położonej w obrębie 
Połchowo – druk nr 19

16)  skargi dotyczącej działań Burmistrza Węgorzyna – druk nr 20
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17) przystąpienia  Gminy  Węgorzyno  do  projektu  „Uczniowie  Szkoły  Podstawowej  w 
Węgorzynie śmiało spogląda w przyszłość” w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego 
Program Operacyjny Kapitał Ludzki, Działanie 9.1/ Poddziałanie 9.1.2. – druk nr 21

18) założeń do projektu budżetu gminy na 2010 rok – druk nr 22

V.V. Odpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania  radnych  oraz  na  interpelacje  zgłoszone  na 
poprzednich sesjach

VI.VI. Informacje  Przewodniczącego  Rady  o  działaniach  podjętych  w  okresie 
międzysesyjnym

VII.VII. Wolne wnioski i komunikaty
VIII.VIII. Zakończenie obrad

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  przyjęcie  protokołu  z  posiedzenia  XXXIII  sesji  Rady 
Miejskiej. Czy są jakieś uwagi do tego protokołu? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem protokołu z 
poprzedniego sesji proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Porządek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do punktu interpelacje i zapytania radnych. 
Bardzo proszę o zabieranie głosu. Bardzo proszę radny Kłosiński 

Radny Kłosiński – do Pani Burmistrz mam prośbę żeby obciąć w Sulicach gałęzie, które wystają 
za dużo już na drogę i do mnie dojeżdża ciężarówka duża i nie może przejechać trzeba by było 
kogoś jak najszybciej z piłą dużą, bo zaraz przyjdą śniegi i będzie problem 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  kto  jeszcze  z  Państwa radnych?  Proszę  radny 
Mazuro

Radny Mazuro – chciałbym na ręce Pani Burmistrz złożyć interpelację w sprawie wodociągów, 
które obsługują naszą gminę. Kończy się praktycznie kolejny rok obsługi przez Przedsiębiorstwo 
Nowogardzkie i chciałbym otrzymać informację, jakie prace i jakie nakłady są ponoszone przez 
to  Przedsiębiorstwo  na  konserwację  na  utrzymanie  naszej  sieci  wodociągowej  i  powiem  na 
przykładzie  swojego sołectwa,  jakość wody się  strasznie  pogorszyła w ostatnim okresie  mam 
zgłoszenia od mieszkańców i sam to doświadczam stan, jakości wody jest nie najlepszy delikatnie 
mówiąc ja  na sesję  nie  przywoziłem,  ale  myślę  jak ta  informacja  będzie  przedstawiona przez 
wydział  nasz gminny  po osiągnięciu  tych danych z  Nowogardu to będziemy wiedzieli  jak  to 
przedsiębiorstwo współpracuje. Chodzi o ten rok, jakie nakłady ponoszą w tym roku dla poprawy 
tych sieci wodociągowych i jakości wody, jakie koszty.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, radny Hlib proszę

Radny Hlib – troszeczkę przez okres wakacji się uzbierało dzisiaj podczas otwierania punktu 
przedszkolnego  w  Mieszewie  dotarły  do  mnie  informacje  o  jakiś  problemach  z  środkami 
czystości w budynku żeby to jakoś uregulować. Tutaj podczas spotkania z sołtysami pojawił się 
temat, do którego należałoby raczej  wrócić w postaci znowu zorganizowania objazdu była to 
dobra rzecz na oczy wiele osób zobaczyło fakty na pewne tematy. Kolejna interpelacja dotyczy 
kwoty, jaką płacą mieszkańcy za pochówek, kiedy podnosiliśmy stawkę ostatnio to była umowa, 
że zostaną zrobione, chociaż główne alejki na cmentarzach wiejskich minęło kilka miesięcy czasu 
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i  ani  w Sielsku ani  w Mieszewie tego nie widać i kiedy to będzie ewentualnie zrobione i czy 
będzie.  W  tej  chwili  trwają  pracę  na  szlaku  PKP  pomiędzy  Runowem  a  Łobzem  ma  być 
wymienione na pewno cos będzie robione na peronie w Cieszynie i jeżeli by było coś to wartało 
by to ruszyć tym bardziej, że są tam pewne ekipy i żeby nie było tak jak z drogą do Gardna jak 
robić to już w całości. Jest informacja, że będą oznakowywane ulice w mieście a ja mam pytanie, 
co dla wiosek, bo wiem, że u mnie na sołectwie miało być oznaczenie do obelisku czy można 
byłoby  się  zastanowić  nad  tematem  krótkiej  monografii  w  każdej  miejscowości  w  pobliżu 
kościoła w końcu jesteśmy gminą turystyczną a nie przemysłową, więc można by się nad tym 
zastanowić ewentualnie wpisać do przyszłego budżetu. Kilka miesięcy temu pojawił  się temat 
dostawienia dodatkowych tablic informacyjnych żeby wszelkiej maści informacje typu nekrologi a 
nawet afisze gminne nie wisiały na drzewach, bo jest to niezgodne z prawem za to można dostać 
mandat również do przyszłorocznego budżetu można dołożyć miało być to robione w tym roku i 
do tej  pory się  nie  pojawiło.  Temat Sielska  drogi  wiem, że  jest  to droga powiatowa ma być 
robiony remont duży w przyszłym roku od banku do miejscowości Sielsko, ale też jest to droga 
powiatowa szczególnie przed znakiem Sielsko ten sam fragment przed wjazdem to tam jest po 
prostu dziura na dziurze i przydałoby się to raz a porządnie znowu korzystając ze sprzętu. Temat 
przejęcia drogi od PKP w Mieszewie, bo do tego dworca i ewentualnego oświetlenia, słup jest i 
czy ewentualnie da się radę zrobić do tej jesieni kwestią dzieci, które dojeżdżają do Dobrej a tam 
są dzieci, co mieszkają i kwalifikują się do szkoły zlikwidowaliśmy po części szkoły i odjazd też 
jest wcześniejszy i problem pojawi się w listopadzie. Problem albo kwestia własności plaży, co 
roczny kwestia śmieci, prosiłbym o zainteresowanie się tematem i ewentualne przejęcie tej plaży 
przynajmniej  przeprowadzenie  jakiś  rozmowy  z  Nadleśnictwem.  Przejeżdżając  przez  piękną 
miejscowość  Winniki  zauważyłem  jedną  rzecz,  która  boli  większość  wiosek  odnośnie  wiat 
przystankowych albo są zdemolowane, przydałoby się to odnowić, bo to jest wizytówka 

Pani Burmistrz - wszystkie remontowaliśmy w ubiegłym roku

Radny  Hlib –  to  przynajmniej  odmalować,  bo  niektóre  o  to  proszą,  dostaliśmy  kosze  na 
sołectwach takie te małe śmieczniczki przy drogach z tym wiąże się problem, bo są dodatkowe 
problemy w postaci wyciągania śmieci, bo póki są pracownicy interwencyjni oni to jakoś robią 
znoszą je do sołtysów a później jest to wywożone. Może jakieś uzgodnienia z Panem Makarskim 
żeby  te  śmieci  były  zabierane  już  bezpośrednio,  bo  kończą  się  nam  pracownicy  i  zostanie 
sołtysowi chodzenie i zbieranie te worki i tego typu historie. Powraca temat kolejnej drogi, która 
wraca kilka razy do roku okolice sklepu świetlicy w Mieszewie ten taki wąski gardziel wokoło 
świetlicy. Mam jeszcze pytanie odnośnie drogi Cieszyno Trzebawie tam jest bardzo dużo drzew 
wyciętych i na poboczach zalegają gałęzie i czy one przez wykonawców przez Zarząd Dróg będą 
usuwane, bo jadąc w nocy różne zwierzęta tam wyskakują i tak naprawdę przez te suche konary 
jest widoczność ograniczona 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, kto jeszcze z Państwa radnych? Radna Kamińska 
bardzo proszę 

Radna Kamińska – pierwsze pytanie, kiedy zostanie oddana świetlica Połchowo do użytku żeby 
było można wejść i o nic się nie bać, bo z tego, co wiem to nie wszystko jest skończone. Druga 
sprawa świetlica  w Kraśniku jest  ładnie  zrobiona a zaczyna zaciekać i  bardzo bym prosiła  o 
zainteresowanie  tym pracownika  Urzędu  i  znaleźć  na  to  środki.  Trzecia  rzecz  mam pytanie 
personalne proszę mi powiedzieć, jakie pełni funkcję Pani Pacholska w naszej gminie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję,  kto jeszcze z Państwa radnych? Bardzo proszę 
Wiceprzewodniczący Szymko 
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Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – pierwsza interpelacja dotyczy Mielnie Pani Burmistrz 
był podany termin, że 30 lipca tego roku nastąpi przejęcie działki w Mielnie chodzi o działkę 26 
od Agencji Nieruchomości Rolnej. Druga sprawa w tym roku była oddana remiza bardzo ładna 
już jest  ubytek tynku około 2 m  2   i  tu  prośba bo myślę,  że  jest  to  w ramach gwarancji  to 
należałoby zrobić, dziękuję

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, kto jeszcze z Państwa radnych? Radny Kołodyński 
proszę

Radny Kołodyński – czy wiadomo Pani czy mają być zmiany personalne pracownika, który jest 
zatrudniony w centrum komputerowym OSP przy Gimnazjum chodzi o Pana, który opiekuję się 
merytorycznie, bo rozpoczną pracę 1 września a już ma kończyć 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę Panie sołtysie 

Sołtys Korcz – Pani Burmistrz proszę zgłosić komuś żeby obejrzeli most między Zwierzynkiem 
a Mielnem niech eksperci obejrzą go od spodu, bo tak jak ja widziałem osobiście to się sypie ten 
most 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pan sołtys proszę 

Sołtys  Stępkowski –  jak  się  jedzie  na  Podlipce  jest  duży konar  i  on się  odłamuję  i  służby 
drogowe czyściły ten teren i akurat tego nie ruszyły i jeszcze jedna sprawa jest jeden uczeń który 
mieszka na Sarnikierzu Pan Duczek i on nie ma pomieszczenia, że jak przyjdzie jesień to nie ma 
pomieszczenia żeby gdziekolwiek się schować i oznakowanie jak się jedzie od Sarnikierza, że jest 
miejscowość Dłusko i tak dalej

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, bardzo proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk – ja na poprzedniej sesji składałem dwa wnioski i nie wiem, co się z nimi dzieje 
jeden wniosek jest dotyczy posesji nr 110 a drugi odnośnie topoli w Winnikach. Następnie mam 
pytanie do Pani Burmistrz czy w tym roku we wrześniu będą jeszcze dożynki gminne?

Pani Burmistrz – już były

Sołtys Sobczyk – a nie to ja źle przeczytałem, bo w zarządzeniu o najładniejszym sołectwie jest 
napisane, że będzie rozstrzygnięcie do końca sierpnia a przydzielenie nastąpi na dożynkach w 
miesiącu wrześniu i tak z ciekawości pytam, dziękuję

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy ktoś z Państwa radnych i sołtysów jeszcze? 
Nie widzę. Ja również chcę zabrać głos. Interpelacja od mieszkańców osiedla dotyczy radnych z 
ich  okręgu  proszą,  aby  radni  przedstawili  na  piśmie  realizacje  zadań,  które  przed  wyborami 
zadeklarowali  się  wykonać  w  swoim  okręgu  i  proszą  o  zamieszczenie,  chociaż  na  stronie 
urzędowej.  Pytanie od mieszkańców osiedla to już bezpośrednio do Pani Burmistrz, na jakim 
etapie jest realizacja małej architektury na osiedlu, o której Pani wcześniej wspominała kolejna 
sprawa  to  rów odprowadzający  wodę  z  jeziora  węgorzyńskiego  jest  to  rów,  który  wychodzi 
można go widzieć koło wodociągów on jest nieczyszczony zanieczyszczenia są w nim rozkładają 
się  śmierdzą woda niby  tam przechodzi,  przelatuje  delikatnie  przez tą  kratkę,  ale  tam jest  to 
wszystko zanieczyszczone i to stoi to bym prosiła, aby to oczyścić i zaplanować takie czyszczenie 
może raz w roku lub dwa razy w roku tak by się przydało 
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Zastępca Burmistrz – on nie był nasz od miesiąca jest nasz i przyjmujemy go na przyszły rok 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejne pytanie sprawa, którą już wcześniej poruszałam a 
pytałam o nią przy uchwalaniu budżetu na ten rok było to w grudniu 2008 roku pytałam się czy 
są zabezpieczone w budżecie pieniążki na wymianę okien w przychodni naszej Ośrodku Zdrowia 
w Węgorzynie Pani Burmistrz powiedziała,  że tak są dostaje informacje monity na piśmie od 
dzierżawcy ośrodka z prośbą o wymianę tych okien, ponieważ wymiana okien nie leży w gestii 
dzierżawcy są to działania wykraczające poza drobne naprawy, do których jest zobowiązany ten 
dzierżawca i któreś z kolei pismo dostaje, co oznaczałoby, że wymiana tych okien nie nastąpiła i 
mam pytanie czy w ogóle nastąpi, bo w grudniu tamtego roku pytałam były pieniądze w budżecie 
zaplanowane  tak,  więc  co  się  dzieje,  że  nie  jest  realizowane.  Kolejna  sprawa  prosiłabym  o 
rozliczenie wydatków na „Lato z węgorzem 2009”. Ostatnia remont chodnika na ulicy Kościuszki 
to  jest  też  interpelacja  mieszkańców,  remont  drogi  w  ulicy  Zamkowej  i  Witosa,  Pionierów 
prawdopodobnie  będzie  tam  kanalizacja,  ale  może  nie  będzie  przez  całą  szerokość  drogi. 
Również chciałabym się przypomnieć, bo to któryś raz z kolei przedkładam tą interpelacje o ten 
chodnik na ulicy Podgórnej od posesji Państwa Opala a w stronę Ińska do tych trzech domków, 
które tam są tam nawet nie ma pobocza żeby uciec przed samochodem. Dziękuję, bardzo proszę 
Pani sołtys

Sołtys Wierzchowska – ja się chciałam zapytać, co się dzieje w kwestii naszej studni czy jakieś 
prace idą czy nie?  Przy posesji  Państwa Bogus lampa jedna miga to bym prosiła  zgłosić,  bo 
zakłóca widok, bo gaśnie i zapala się 

Sołtys Sobczyk – ja mam pytanie czy w ramach termomodernizacji Szkoły Podstawowej będzie 
ocieplany także dach?

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  jeśli  nie  ma  więcej  pytań  przechodzimy  do 
kolejnego  punktu  informacje.  Pierwsza  informacja  jest  na  temat  udziału  gminy  w  projekcie 
unijnym na sfinansowanie  wymiany oświetlenia  na  oświetlenie  hybrydowe.  Ustana  informacja 
Pani Burmistrz proszę

Pani Burmistrz – tą informację miała przedstawić Pani przedstawiciel firmy nie wiem czy jest? 
Widzę  po twarzach,  że  nie  ma  tej  Pani,  która  kontaktowała  się  ze  mną  i  zadeklarowała,  że 
przyjedzie na sesję i przedstawi radnym. Ja nie będę się wysilać żeby przedstawiać ten projekt o 
oświetleniu hybrydowym, bo tylko tak po prostu z informacji i znam temat tylko ogólnikowo nie 
wiem czy coś wypadło tej Pani, że nie dojechała czy ten temat jest nadal aktualny. Chodziło o to 
aby gmina przystąpiła do projektu unijnego na oświetlenie hybrydowe gminy a jest to oświetlenie 
które  pobiera  energię  poprzez  baterie  słoneczne  takie  nowoczesne  i  chciałam  aby  radni 
wysłuchali.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  to  przechodzimy  do  kolejnej  informacji  z  działalności 
Przedszkola Publicznego w Węgorzynie za rok 2008/2009 jest ona na druku nr 1. Czy są jakieś 
pytania?  Mamy obecna  Panią  dyrektor  możemy skorzystać  z  jej  wiedzy.  Ja  ze  swojej  strony 
chciałabym poprzeć  wnioski,  jakie  są  zawarte w tej  informacji  konkretnie  wniosek dotyczący 
wymiany  dachu  na  budynku,  ponieważ  normalny  deszcz  powoduje  to,  że  w Przedszkolu  na 
podłodze są porozkładane miski wiaderka, bo w takim stanie jest ten dach robiliśmy remonty w 
szkołach podstawowych mamy piękny budynek gimnazjum. Czas i pora na remont przedszkola 
jest to wniosek do nowego budżetu. Czy są jeszcze jakieś pytanie lub wnioski do tej informacji? 
Nie widzę. Przechodzimy do kolejnej informacji jest ona na druku nr 2 o pracy Gimnazjum im. 
Orła Białego w Węgorzynie w roku szkolnym 2008/2009 również mamy do dyspozycji Panią 
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dyrektor Gimnazjum i możemy korzystać z wiedzy merytorycznej na ten temat. Czy są jakieś 
wnioski, uwagi lub pytania? Bardzo proszę Panie sołtysie 

Sołtys Sobczyk – Pani dyrektor pisze Pani w uwagach, że znaczne koszty i tak dalej ale ja mam 
pytanie znaczne to znaczy jakie?

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy Pani dyrektor chciałaby odpowiedzieć? 
Pani Elżbieta Gębka dyrektor Gimnazjum – ja chciałam powiedzieć, że budżet Gimnazjum 
jest tak skonstruowany, że w wydatkach są zadania, które nie są w zadaniach szkoły, czyli typu 
hala  sportowa,  pomieszczenia  sportowe  Sparty,  pomieszczenia  pracowni  Oświatowo  – 
Kulturalnej  i  teraz  wioski  internetowej  i  ja  chciałabym za  wnioskować  o  to,  aby  te  zadania 
rozdzielić na inne niż gimnazjalne po prostu i taka była moja intencja żeby to wykazać. Nie mogę 
tego tak wyliczyć, dlatego, że te pomieszczenia nie mają takiego oprzyrządowania na pobór wody 
na  pobór  światła  także  jest  to  po prostu  jeden  wspólny  licznik  na  cały  budynek,  z  którego 
korzystają jednostki,  ale chciałabym to uporządkować żeby te kwoty nie rzutowały na stawkę 
ucznia i będę się starała, aby w budżecie na przyszły rok wydzielić to wyodrębnić.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy ktoś z Państwa radnych proszę radny Mazuro 

Radny Mazuro – Pani wspomniała,  że ma tam salkę komputerową, pracownie oświatowo – 
kulturalną i nie martw się Pani jeszcze Pani Orlika pewnie dostanie i z tego co się na komisji 
dowiedziałem to tam ma być koordynator do koordynowania tych wszystkich grafików czasu 
pracy z tych różnych osób korzystających z tej świetlicy ale z tego co tu przed chwilą zapytałem 
Pana byłego prezesa OSP i oni podpisali w użytkowanie pomieszczenie jeżeli oni użytkują to oni 
odpowiadają za majątek 

Pani Elżbieta Gębka dyrektor Gimnazjum – ale ja płacę

Radny Mazuro – i mieliśmy, że za mienie za obiekt odpowiada Pan czy Pani koordynator nie 
wiem  czy  odpowiada  czy  nie  ale  tu  pisze  założenie  boazerii  w  klasach  zapobiegających 
zniszczeniu ścian Pani tak wspomniała na komisji, że te boazerie żeby krzesłami nie poryć ścian 
to trzeba 4.000  

Pani Elżbieta Gębka dyrektor Gimnazjum – nie w ogóle

Radny Mazuro – nie Pani wspomniała, że 4000 na sale i na wszystkie to ja policzyłem 50 tys. 

Pani Elżbieta Gębka dyrektor Gimnazjum – ja powiedziałam na sale nie na jedną salę 

Radny Mazuro – dobra to się wyjaśniło przynajmniej 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę przewodniczący 

Wiceprzewodniczący  Rady  Pan  Szymko –  jedno  zdanie  tylko  Pani  dyrektor  pisze,  że  w 
dalszym ciągu są usuwane usterki techniczne w ramach prac ile tych usterek jeszcze dużo będzie 
w Gimnazjum? Pojawiają się na bieżąco jak to rozumieć 

Pani Elżbieta Gębka dyrektor Gimnazjum – tak usuwane są usterki w ramach gwarancji po 
wykonawczej na naszym obiekcie i bieżące takie moje spostrzeżenia są zgłaszane do pracownika, 
który pilotuje inne inwestycje z ramienia Urzędu i są na bieżąco usuwane te usterki i nie mogę 
tutaj narzekać na firmę Pana Orłowskiego, bo naprawdę sprawnie szybko reaguje.
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – ja tylko uzupełnię wypowiedź Pani dyrektor, że usuwanie usterek następuje w 
wyniku przeglądu po gwarancyjnego po roku czasu jest eksploatacja obiektu inspektor zarządził 
taki przegląd całego obiektu i po prostu w trakcie tego przeglądu wyszło, co dobrze pracuje a co 
źle i wykonawca usuwa to systematycznie, czyli jest to zgodnie z umową. Przez trzy lata będą 
takie przeglądy a nie jak się kończy umowa i sobie wszyscy przypominają i tak na hura to jest 
systemowy przegląd gwarancyjny 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy w sprawie Gimnazjum jeszcze ktoś ma jakieś 
pytania? Proszę radny Kołodyński

Radny Kołodyński –  ja  mam bardziej  do Pani  Burmistrz  pytanie  może i  do Pani  dyrektor 
podzielone, kiedy podpisywałem umowę na użytkowanie zresztą Pani dyrektor jest znany temat 
zabezpieczenia tych drzwi wejściowych żeby zakupić te drzwi tak zwane rolety antywłamaniowe? 
Nasz partner projektu, czyli firma OPTOLAND chodzi o zabezpieczenie przed kradzieżą tego 
sprzętu nie wiem koszt 2 tys. nie wiem czy to jest taki koszt,  ale bo ja rozumiem, że projekt 
pojawił się w trakcie roku budżetowego i nie można była takich rzeczy przewidzieć i jeszcze raz 
ponowie pytanie czy będą te drzwi zabezpieczone?

Pani Burmistrz – nie słyszałam o tym, ale musimy to skonsultować z Panią dyrektor, bo jeżeli 
szkoła Gimnazjum posiada ubezpieczenie i całego majątku i mamy system monitoringu to czy 
dodatkowo są potrzebne te drzwi jeszcze musiałby się wypowiedzieć ubezpieczyciel.  To sobie 
zapisuję i będzie to do rozmowy, bo nie miałam wcześniej takiej wiedzy, że jest ze strony partnera 
taka uwaga 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Wiceprzewodniczący  Rady  p.  Szymko –  nie  wniosek  tylko  jedno  zdanie  dotyczący 
najważniejsze osiągnięcia i sukcesy wyniki i tu jest to bardzo optymistyczne, ponieważ myślę, że 
praca w Gimnazjum jest bardzo dobra całej kadry, ponieważ świadczą o tym wyniki pozyskane 
przez uczniów na tle powiatu kraju i to jest takie budujące, że tu praca gdzie nauczyciele wkładają 
to przynosi owoce za to podziękowanie się należy całej kadrze i Pani dyrektor 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  jeśli  nie  ma  innych  pytań  przechodzimy  do  kolejnej 
informacji na druku nr 4 jest to informacja z działalności Szkoły Podstawowej w Węgorzynie w 
roku szkolnym 2008/2009. Do dyspozycji mamy Pana dyrektor Waldemara Konefała i możemy 
zadawać pytania trudne. Bardzo proszę radna Kamińska.

Radna Kamińska – ja mam takie pytanie, bo jak rozmawialiśmy kiedyś z komisją w szkole to 
mówiono nam typ placu, który jest asfaltowy cały, że chcecie go ogrodzić szczelnie i teraz to tak 
nie wynika jednoznacznie to ma być to podwórko szkolne zagrodzone?

Pan Waldemar  Konefał –  proszę  Państwa  o  ile  ja  wiem,  bo  ja  jestem w zastępstwie  Pani 
dyrektor  to  ma  być  najprawdopodobniej  Pani  Burmistrz  mnie  sprostuje,  jeżeli  się  mylę  w 
przyszłym roku, bo ten plac jest coraz bardziej zniszczony przez ten Orlik m. in., bo tam jeździ 
ciężki sprzęt praktycznie cały wyremontowany. Czy jednocześnie będzie ten teren odgrodzony w 
przyszłym roku to już jakby pytanie nie do mnie, bo ja tego nie wiem a mam nadzieje,  że w 
przyszłym roku ten plac będzie  już użytkowany przez uczniów,  ponieważ raz ze względu na 
remont, ale też na to, że tam jest niebezpiecznie na budowę Orlika i praktycznie jest wyłączony z 
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eksploatacji szkoły przyjdzie wiosna i myślę, że będzie problem, jeżeli  ten plac nie zostanie w 
miarę szybko oddany. Plany takie są i mam nadzieje, że nie skończy się na planach, że będzie 
wyremontowane tak jak jest zawarte w informacji należałoby przeprowadzić całkowitą wymianę 
instalacji wodociągowej i kanalizacyjnej głównie chodzi o odwodnienie terenu, ponieważ tam po 
deszczach jest jedna wielka kałuża i wierzę, że Państwo przy tworzeniu budżetu weźmiecie to bo 
jest to praktycznie niezbędne. Jeśli jestem przy głosie to chciałbym powiedzieć, bo tego nie ma w 
informacji  i  mam  nadzieję,  że  część  osób  to  wie,  bo  było  to  pod  koniec  roku  szkolnego 
złożyliśmy wniosek w ramach projektów unijnych i nie mamy jeszcze informacji pisemnej ale jest 
to projekt z Wojewódzkiego Urzędu Pracy że nasza szkoła została pozytywnie oceniona jako 
wniosek i projekt na ponad 720 tys. będzie realizowany wciągu dwóch lat i został pozytywnie 
rozpatrzony i m. in. ten punkt 17 który ma być rozpatrzony w projekcie porządku obrad dotyczy 
właśnie realizacji tego projektu do upoważnienia Pani dyrektor do podpisania umowy. To jest taki 
sukces dodatkowy pierwszy taki duży i przynajmniej na razie udany i mam nadzieje, że do końca.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do kolejnej informacji z działalności szkoły 
podstawowej na rok szkolny 2008/2009 na druku nr 3 mamy również Panią dyrektor tej szkoły i 
również możemy pytać o rzeczy, które nas interesują bardzo proszę. Bardzo proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk – ja czekałem specjalnie jak ostatnia szkoła była, więc pozwoliłem sobie na taką 
małą statystykę czytając tę informację i porównując te dwie szkoły podstawowe, bo to jest do 
porównania  patrzyłem  pod  względem  kadry  nauczycielskiej.  Na  347  dzieci  w  szkole  w 
Węgorzynie  jest  29  nauczycieli  a  na  178  dzieci  jest  25  nauczycieli  w  Runowie,  ale  jeszcze 
dodatkowo kadra nauczycielska i jak się tak liczy to w Runowie na jednego nauczyciela przypada 
7 uczniów a w Węgorzynie 12 i się tak mówi, że im mniej uczniów na nauczyciela tym lepsze 
wyniki, ale coś tu nie gra bo na przykład średnia w Węgorzynie wynosi 3,90 a w Runowie 3,06 to 
są odskocznie. A czego zabrakło w sprawozdaniu informacji o językach obcych, bo chciałbym 
wiedzieć we wszystkich szkołach to dotyczy także w Gimnazjum ile języków obcych, ile się uczy 
w  szkołach.  Zabrakło  mi  też  takiej  informacji,  na  którą  musicie  Państwo  zwrócić  uwagę, 
ponieważ  szkoły  są  samodzielnymi  jednostkami,  ale  na  przykład 29 nauczycieli  przy  średniej 
pensji tyle także chciałoby się czasami to wiedzieć, ale później już nie będzie tego, ale to nie jest 
żaden problem ja nie mówię o szczegółach. Drodzy Państwo nie da się ukryć, że w naszej gminie 
jednostkami, którymi są płatnymi to jest szkoła, bank i urząd także warto wybyło wiedzieć. Co 
mnie jeszcze trapiło tak sobie czytając koła zainteresowań i tam tak odpłatnie, odpłatnie poza 
lekcyjnie  gdyby  popatrzeć  na  stosunek  tego  to  w  Węgorzynie  jest..  dużo  odpłatności,  czyli 
wnioski można wysunąć same, dziękuję bardzo

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę

Pan Waldemar Konefał – odnośnie języków mogę powiedzieć od razu, jeżeli to brakło a to jest 
raczej prosta sprawa zgodnie z projektem organizacyjnym to mamy w naszych szkołach zgodnie 
z obowiązkiem jest nauka języka angielskiego od klas pierwszych do szóstych, czyli  wszystkie 
dzieci są objęte nauką języka angielskiego następnie nauką języka niemieckiego są objęte klasy 
czwarte  i  to  dzięki  Pani  Burmistrz  Państwu radnym,  bo to  Państwo dajecie  pieniążki,  bo  w 
subwencji w tej części ogólnej nie ma, czyli to są nasze wspólne pieniądze gminy, czyli to jest 
dobra wola władz samorządowych, że to się odbywa aczkolwiek w tamtym roku te zajęcia się nie 
odbywały ze względu na chorą nauczycielkę  de facto przydział  był  i  mogły się  odbywać,  ale 
niestety nie było też na zastępstwo a teraz od września wszystko działa 

Pani Elżbieta Gębka – uzupełnię języki, jeżeli chodzi o Gimnazjum od początku Gimnazjum 
uczniowie uczą się dwóch języków angielskiego i niemieckiego, chociaż w tym roku Pan Minister 
wprowadził ten obowiązek 
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Pani Ilona Śmigielska – ja może zabiorę głos odnośnie kadry w Runowie napisałam, że jest 
zatrudnionych  25  nauczycieli  z  tego  5  jest  o  niepełnym wymiarze,  bo  na  przykład  ksiądz  z 
Runowa napisał,  że może wypracować tylko 10 godzin,  język niemiecki  tez jest o niepełnym 
wymiarze teraz jeszcze dojdą zmiany, kiedy nie ma prowadzonych zajęć w punktach filialnych w 
Sielsku i w Mieszewie i od tej ogólnej liczby, która jest podana należało by odjąć te co najmniej 7 
osób. Fizycznie uczą ale to jest nie pełny wymiar. Języki to jak tu kolega Waldemar przedstawił, 
że  jest  taka  sama  sytuacja,  że  uczniowie  od  zerówki  mają  język  angielski  do  klasy  szóstej 
natomiast od klasy czwartej do klasy szóstej język niemiecki i wszystkie godziny są prowadzone 
zgodnie, dziękuję

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ja w formie podsumowania również chciałabym dodać, że 
szkoła w Runowie i przedszkole to są dwie placówki nasze oświatowe, które nie mają zastępców i 
tutaj  Panie  dyrektorki  sprawują  rolę  i  kadrowych  i  sekretarek  i  robią  wszystko,  co  należy, 
pozostałe placówki mają 

Pani Ilona Śmigielska – mamy sekretarkę na pół etatu od początku września ona się wdraża 
podobnie jak ja w swoje obowiązki i mam nadzieje, że wszystko będzie szło tak jak należy 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej –  czy  ktoś  jeszcze  do tej  informacji?  Proszę  bardzo Pani 
Burmistrz

Pani  Burmistrz –  to,  co  wspomniał  sołtys  z  Winnik  te  wszystkie  dane  porównawcze  to 
przygotujemy,  dlatego,  że  nowelizacja  ustawy  o  systemie  oświaty  w  tym  roku  zobowiązała 
samorząd  do przedkładania  radzie  miejskiej  raportu  o  stanie  oświaty  i  taki  raport  musi  być 
przedłożony do 31 października każdego roku, więc dostaną Państwo taką informację taki raport 
na sesji październikowej jak wygląda nasza oświata gminna i opisowo w liczbach i w cyfrach to 
jest  jedna  sprawa,  bo  ja  chciałabym się  odnieść  do  przedłożonych  informacji  dyrektorów z 
działalności szkół zwłaszcza do przedstawionych wniosków przedszkole to wszystkie te zadania 
są ujęte w termomodernizacji budynku przedszkola a wnioski, które wymienił dyrektor w szkole 
podstawowej  w  Węgorzynie  to  w  ramach  zadania  tak  jak  się  nazywa  w  budżecie 
zagospodarowanie terenu wokół szkoły podstawowej to zadanie jest w budżecie od 2006 roku, 
ale ono nie jest realizowane w związku z tym, że jak widzicie Państwo cały czas trwają pracę od 
strony wewnętrznej szkoły podstawowej i jak zakończymy Orlik zakończymy termomodernizację 
to na przyszły rok będzie to ostatni etap inwestowania w oświatę konkretnie tutaj w Węgorzynie 
w ten kompleks oświatowo –sportowy wykonanie tego zagospodarowania faktycznie zadanie jest 
ogromne, bo już teraz widzimy, co wychodzi w termo, jakie historie wychodzą. Chciałam zwrócić 
uwagę Państwu a świadczy  to o pracy z urzędem w tych materiałach,  które  dostali  Państwo 
dodatkowe jest informacja pracownika od funduszy unijnych tj.  sześć wniosków złożonych w 
tym roku na pozyskanie funduszy unijnych. Gratuluje dyrektorom, ale nie zazdroszczę tej pracy, 
ale jest bardzo duży sukces, bo jest pozyskanie dodatkowych funduszy dla uczniów na dodatkowe 
zajęcia.  Także  ja  podsumowując  cały  rok  miniony  za  bardzo  dobry  uważam  i  składam 
podziękowania dyrektorom szkół.  Skończył  się  jeden rok już obecny jest w pracy,  ale to już 
zostanie przedstawione na pewno w swoim raporcie o stanie oświaty. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, jeśli nie ma innych wniosków przechodzimy do 
kolejnej  informacji  z  realizacji  budżetu  za  I  półrocze,  proszę  o  uwagi  lub  wnioski  do  tej 
informacji. Proszę Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz – chciałam przedstawić Radzie do tej informacji za I półrocze taki dodatkowy 
materiał  stan inwestycji  na 16 września,  dlatego,  że  zawsze te zaangażowanie  inwestycji  za  6 
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miesięcy jest bardzo małe, bo dopiero się te inwestycję rozpędzają natomiast chciałam żeby radni 
mieli do tej informacji za 6 miesięcy również ta najistotniejszą o zaawansowaniu inwestycji jest 
dodatkowo w tym materiale nie będę omawiać, bo to by nam zajęło dużo czasu

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję proszę radny Mazuro

Radny Mazuro -  czytając informację z przebiegu budżetu za rok 2009 za pierwsze półrocze 
optymistycznie można powiedzieć, że 46 % mamy dochodów a 35 % wydatków Pani Burmistrz 
zapowiedziała, że inwestycje są rozłożone w czasie i te główne pójdą w trzecim albo w czwartym 
kwartale i być może ten wskaźnik procentowy się poprawi ale ja chcę powiedzieć, że wydatki 
które  trzeba  było  zaplanować  z  rozwagą  są  zaplanowane  tak  jakoś  niedbale  oświetlenie  i 
będziemy potem przyjmowali uchwały gdzie będziemy musieli pieniędzy dołożyć bo nam brakło 
ale  tak  planowaliśmy  149  tys.  na  oświetlenie  na  energię  elektryczna  i  miej  więcej  wiemy  ile 
kilowatów zużywamy rocznie to jest proste do wyliczenia, tam chyba w budżecie dokładamy to 
ten wydział chyba się tam nie przyłożył przecież to łatwo policzyć przybyło nam parę lamp to na 
konserwacje trzeba było wyłożyć i parę kilowatów i tu jest znacznie nie oszacowane. W opale 
przecież tez znamy miej więcej roczne zużycie opału przetargi jakieś organizujemy i się okazuje, 
że na opał brakuje poważna suma nie 5 tys. czy 6 tys. bo to można nie oszacować ale jak brakuje 
60 tys. to brakuje to nie jest już inwestycja to są wydatki bieżące. Wydajemy na te nasze wszystkie 
imprezy  majówki  nie  majówki  patrzę wykorzystanie  za półrocze  gdzie  te  wydatki  są  później, 
mimo, że jest 35 % wydatków to takie wolne środki szybko wydaliśmy. Wiem, że przed sesją było 
spotkanie z sołtysami są niewykorzystane środki na funduszach rad sołeckich nie byłem tam ale 
wiem jakie środki będą do wykorzystania rad sołeckich, żebyśmy zrozumieli, że pieniądze które są 
przeznaczone na wydatki to nie są na wydatki, bo pieniądze są i w tej chwili mamy dzisiaj projekty 
uchwał w budżecie rady sołecki występują o wydanie środków, bo koniec roku i pieniądze trzeba 
wydać może i one są zasadne ale jak mamy je wydąć na orkiestrę to na zabawę to szkoda żebyśmy 
podnosili podatki żeby te pieniądze tak łatwo rozdać będziemy się sprzeczać o drogę na Sielsko 
tam trzeba poważne pieniądze i 700 tys. a my tak po 2 tys. po tys. i nie rozpuszczajmy, bo widać, 
że w Urzędzie te drobne pieniądze tak się rozpływają i szczegółowo nie ma, co realizować te 
wydatki są realne w końcu września teraz już Pani Burmistrz mówi czuję  już w połowie września 
co jest zrealizowane i w listopadzie już wiemy co będzie zrobione nic na siłę i nie wydawajmy 
tych środków tak żeby było je wydać co trzeba wydąć to trzeba wydąć a co trzeba zostawić na 
przyszły rok to trzeba zostawić a nie na zasadzie wykonania wydatków, dziękuję

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym 
temacie  budżetu za pierwsze półrocze?  A z Państwa obecnych?  Nie widzę  przechodzimy do 
kolejnej informacji jest to informacja burmistrza z działalności między sesjami Pani Burmistrz 
proszę

Pani  Burmistrz –  ostatnia  sesja  była  chyba  w  lipcu,  więc  okres  do  września  i  chciałam 
przedstawić najważniejsze  sprawy, którymi się zajmowałam. Przede wszystkim to cały lipiec  i 
sierpień  organizacja  punktów  przedszkolnych  w  Sielsku  i  w  Mieszewie  oraz  koordynowanie 
wszystkich spraw związanych z tym tematem przejęcie tych pomieszczeń po szkole podstawowej, 
wybór wykonawcy, remont, podpisanie umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy i finał otwarcie 
przedszkola 5 września w Sielsku a dzisiaj 17 września w Mieszewie. Również proszę Państwa 
kilka krotnie spotykałam się z ENEą w ostatnim okresie przede wszystkim w sprawie nowej, jaka 
jest w gminach ENEA zaproponowała gminom, że może odkupić od nich lampy które gminy 
mają  na  stanie  i  faktycznie  według  ewidencji  mamy  tych  lamp  dwadzieścia  pare,  które  są 
majątkiem  gminy  natomiast  cała  infrastruktura  lampy  cała  sieć  energetyczna  jest  majątkiem 
ENEA i w związku z tym, że ma być otwarty rynek energetyczny dla krajów Unii Europejskiej nie 
wiem dokładnie kiedy ale za kilka lat więc ENEA przygotowuje się do uporządkowania swojego 

Strona 11 z 41



majątku aby mogła mieć swoje sprawy uregulowane więc tutaj odbyło się takie spotkanie mamy 
ustaloną ilość tych słupów wartość to jest dosyć ładna kwota także spraw trafi do kancelarii w 
sprawie porozumienia, negocjacji czekamy teraz od ENEA na porozumienie i byłoby to wtedy 
dodatkowy dochód do budżetu gminy, bo na dobrą sprawę i tak, po co nam te lampy jak płacimy 
za  usługę  dla  operatora,  jakim  jest  ENEA.  Z  kolei  dwu  czy  trzy  krotnie  spotykałam  się  z 
prezesem  PUWIS  z  Sobieralskim  i  z  działem  technicznym  w  sprawie  bieżącej  działalności 
PUWISu.  Przede  wszystkim  uzgadnialiśmy  sprawy  bieżące  jak  również  proszę  Państwa  jest 
uchwała Rady Miejskiej  o  przejęciu  Kowale,  Włodawa to są ujęcia  wody do remontu i  tutaj 
omawialiśmy koszty, jakie byłby po przejęciu na gminę czekam jeszcze na opinię PUWISu tutaj 
cały czas Zastępca twierdzi,  że nie powinniśmy tego przejmować,  bo będą tutaj  bardzo duże 
koszty  eksploatacji  tych  dwóch ujęć.  Również  proszę  Państwa sprawa  budowy sieci  Lesięcin 
Kąkolewice  Kraśnik  Gardno  i  też  odbyło  się  spotkanie  dwóch  operatorów  Wodociągi 
Zachodniopomorskie Goleniów i nasz PUWIS Nowogard w sprawie czy modernizować ujęcie 
wody w Kąkolewicach czy planować podłączyć te 4 miejscowości do ujęcia wody w Sielsku, więc 
też  tu  powinny  być  opinie  na  piśmie  operatorów  żeby  była  jasność.  Również  wynikł  temat 
rozbudowy sieci w ulic Jagiellońskiej to są te działki podzielone za bankiem zostały wszystkie 
sprzedane właściciele  przystępują  do budowy domów i  będą się  oczywiście  włączać  do  sieci 
wodociągowo  kanalizacyjnej  i  tutaj  też  uzgadniam  z  operatorem  żeby  przyłącze  wykonał  w 
ramach eksploatacji. Oczyszczalnia ścieków duża inwestycja, która jak mają Państwo w informacji 
najprawdopodobniej we wrześniu będzie podpisanie umowy z funduszem ochrony środowiska na 
modernizację przebudowę oczyszczalni i przebudowę na ulicy Runowskiej i tu był zobowiązany 
wydać opinię do projektu techniczno budowlanego, który sporządził ten projekt pracowania z 
Chodzieży.  Projekt  był  robiony  jak  dobrze  pamiętam  5  lat  temu  pewne  rozwiązania  są  już 
przestarzałe można tak powiedzieć, więc zaproponowali tutaj i Pani od inwestycji i operator żeby 
po prostu tu pewne rzeczy zmienić i pewne rzeczy nie można po prostu wykonywać. Również 
spotykaliśmy się  dwa razy  w sprawie  przebudowy ulicy  Runowskiej  jest  to  droga  powiatowa 
wiedzą Państwo, ze tam ma być inwestycja z środków unijnych od banku wstępnie do torów 
kolejowych w Runowie, chociaż dokumentacja jest zrobiona do Sielska tutaj ktoś z radnych pytał 
o  tą  inwestycję  i  chodzi  o  przełączenie  niektórych  budynków  w  ulicy  Runowskiej  z  sieci 
deszczowej  do  kanalizacyjnej,  bo  jeszcze  niektórzy  są  tak  podłączeni  i  przełączenie  tych 
budynków  też  chciałabym  żeby  było  w  ramach  eksploatacji.  Kontrola  hydrantów  zarządził 
Powiatowy Komendant Straży Pożarnej dał zalecenia PUWIS część wykonał a część nie wykonał 
i  dał  drugi  termin,  jeżeli  nie  wykonają  to  są  jakieś  kary  także  tutaj  wszystkie  wsie  zostały 
sprawdzone, jeżeli chodzi o ppoż. W niektórych wsiach zostały hydranty polikwidowane przez 
chyba Goleniów,  bo trudno to teraz ustalić  w każdym bądź razie powinny być wznowione i 
postawione  to  również  jest  zadanie  dla  PUWIS w ramach eksploatacji.  Stacja  w Węgorzynie 
ostatnia  sprawa,  która wynikła na tych roboczych naradach konieczna jest wymiana złoża na 
stacji  w Węgorzynie,  bo pogorszyła się,  jakość wody i mam już wstępną ofertę także kolejne 
wydatki  i  oczywiście  sprawy  eksploatacji  to  jest  koszty  energii  to,  co  Pan  Przewodniczący 
wspomniał, że nie doszacowany był budżet na energię to nie tak całkowicie planowaliśmy wzrost 
o inflację energii a w styczniu dopiero okazała się zatwierdzona taryfa na energię i okazało się, że 
ona  wynosi  20%  i  to  uderzyło  w  oświetlenie  gminy  i  wszystkich  odbiorców  gospodarstw 
domowych i teraz musimy pieniądze znaleźć i również ta weryfikacja kosztów proszę Państwa 
wiąże się z tym, że można zmniejszyć koszty energii  poprzez zmianę umów na pobór energii 
poprzez zmianę klasyfikacji, czyli w energetyce jest 15 różnych wskaźników i wystarczy, że będzie 
inny wskaźnik i cena będzie obniżona właśnie zobowiązałam prezesa, aby posprawdzał, jakie 
umowy są pozawierane na hydrofornie na pewno te umowy mają po kilkanaście lat jak zawarta 
tak jest przekładana z jednego operatora na drugiego i to musi być szybko zweryfikowane i tu na 
pewno są duże oszczędności. Studnia Runowo Kraśnik cały czas to, co zrobili jest do wymiany 
nie  maja  takiej  pompy,  która  pasuje  do  tej  starej  studni,  więc  to  jest  w  ramach eksploatacji 
również  proszę  Państwa  bieżąca  eksploatacja  czyszczenie  studni  i  kanalizacji  deszczowej. 
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Mieliśmy chyba 3 września burzę w całym powiecie praktycznie wszystkie gminy nas zalało i 
musze Państwu powiedzieć, że PUWIS już chyba dwa razy czyścił studzienki na terenie gminy tak 
się stało jak do tego później doszliśmy kanalizacja deszczowa nie jest przekazana operatorowi 
powinno to być dodatkową umową oczywiście nie robimy tego, bo to są koszty tylko na zasadzie 
dobrej współpracy z operatorem on czyści te studzienki i tutaj miałam taką sytuację, że w czasie 
burzy przyjechał ten specjalny wóz do czyszczenia studzienek i cała gmina wszystkie studzienki 
gdzie były zatkane widać było to po zalaniu miast w trzech miejscach zostały przeczyszczone co 
nie oznacza, że nie będą te zadania wykonywane na bieżąco. To, co mówił Pan Przewodniczący 
informacja  z  działalności  PUWIS  to  właśnie  ustaliłam  na  ostatnim  spotkaniu,  bo  sama 
chciałabym zobaczyć ile rzeczy wykonał PUWIS a jest tych rzeczy proszę Państwa bardzo dużo 
ja  o  tym nie  pisze  nigdzie  nie  informuje,  bo  to  będzie  w  sprawozdaniu.  Przede  wszystkim 
porządkowanie  takich  stanów  zaszłościowych  gdzie  teraz  właściciele  żądają,  aby  zabrać  im 
studzienkę, bo to jest ich posesja a kiedyś było to zrobione za PGR, że była studzienka i dobrze 
sobie stała a dzisiaj ludzie żądają, aby usunąć, więc muszą być sieci przyłączane a są takie sprawy 
chyba trzy, które PUWIS regulował w ramach eksploatacji.  Kolejne sprawy to bieżące narady 
spotkania  w  sprawie  inwestycji,  bo  tak  jak  mówiłam  one  ruszają  w  drugim  półroczu 
rozstrzygnęliśmy przetargi na termomodernizację szkoły, na Orlika. Niestety termomodernizacja 
była  podzielona  na  dwa  etapy  na  termo,  czyli  ocieplenie  i  malowanie  budynku  i  wymiana 
centralnego ogrzewania jeden przetarg na termo rozstrzygnęliśmy a drugi na wyminę centralnego 
ogrzewania  nie  wpłynęła  żadna  oferta  i  będziemy  te  zadania  przesuwać  w  harmonogramie 
rzeczowo finansowym na umowę na termomodernizacje na rok następny i dlatego Państwo maja 
w  priorytetach  na  rok  budżetowy  na  przyszły  rok  już  ujęte  te  trzy  zadania  dalszy  ciąg 
termomodernizacji szkoły podstawowej, biblioteka i przedszkole. Oczywiście proszę Państwa z 
termo  wiąże  się  oczywiście  gazyfikacja,  bo  gaz  w  Węgorzynie  będzie  marzec  2010  a  w 
październiku już ma wejść wykonawca i układać sieci gazowe na terenie miasta widzą pewnie 
Państwo takie czerwone oznaczenia na chodnikach to są już namierzone przyciski, więc mamy 
już fakt oczywisty, że w przyszłym roku będę chciała wykonać przyłącze gazowe do szkoły, do 
hali sportowej do urzędu do biblioteki i do przedszkola to są te obiekty z termo gdzie będzie 
wymiana kotłowni węglowej na ogrzewanie gazowe. Również proszę Państwa spotykałam się w 
Dyrekcji  Dróg Krajowych i Autostrad w sprawie obwodnicy drugi etap piszę o tym w swojej 
informacji niestety obwodnica nie będzie w tym roku rozpoczęta w związku cięciami w budżecie 
dyrekcji wiadomo, że wszystkie jednostki musiały wykazać wszystkie oszczędności na polecenie 
premiera natomiast jest już zapewnienie, że będzie w przyszłym roku jest to nie duży koszt 11 
mln dyrektor twierdzi, że wykona tym bardziej, że do tej pory trwały uzgodnienia musieli zrobić 
projekt  kanalizacji  deszczowej,  bo  nie  był  wykonany  wtedy,  kiedy  była  wykonywana 
dokumentacja budowlana ja już sprawdziłam, że jest już rozrysowana kanalizacja sanitarna, którą 
gmina zleciła w 2004 roku i zapłaciła za tą dokumentację i jest sprawdziła Pani Przewodnicząca 
chodnik do końca Węgorzyna Podgórna ostatni  dom wykonanie przejścia  dla  pieszych także, 
jeżeli  się zacznie to zadanie to będą problemy rozwiązane. Dlatego żeśmy obcięli  te wystające 
gałęzie od ziemi, bo ci ludzie idąc 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – tam nie ma pobocza

Pani Burmistrz – nie ma, ale jest jakiś kawałek trawy. Kolejne sprawy, którymi się zajmowałam 
to chcemy do końca września złożyć wniosek do fundacja w Berlinie przez biuro dokumentacji 
zabytków w Szczecinie  na  odnowienie  grobowca Possartów w Kraśniku składamy wniosek  i 
możemy  uzyskać  pieniądze  Pani  konserwator  bardzo  się  cieszy,  bo  jest  to  perełka  w 
zachodniopomorskim  ten  grobowiec.  Również  pracownik  Wojewódzkiego  Konserwatora 
Zabytków  odszukał  wnuczkę  rodu  Possartów  może  jak  się  skontaktujemy  to  będzie  jakieś 
dofinansowanie. Chciałabym, kiedy będzie w przyszłym roku jubileusz 550 lat żeby został oddany 
to  byłby  taką  klamrą  przeszłość  a  przyszłość  ja  już  przygotowuję  plan  jubileuszy  550  lat 
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Węgorzyna mamy takie w urzędzie zaplanowany harmonogram zmiana wizerunku Węgorzyna 
swego czasu rozdałam pracownikom ankietę,  co należy zrobić,  co poprawić mówię o samym 
miasteczku Węgorzyno,  więc pracownicy  napisali,  co jest  ładne,  co jest  brzydkie  a  co należy 
zmienić na tej podstawie po kolei robimy pewne działania na przykład to oznakowanie ulic też 
jest zapisane w zmianie wizerunku. Sami jak jeździcie Państwo po Polsce to widzicie, że nawet 
małe miasteczka mają nazwy ulic przynajmniej na rondach na skrzyżowaniach u nas do tej pory 
tego nie było. Byłam również 3 dni w lipcu na takim wyjeździe studyjnym organizowanym przez 
Wojewódzki Urząd pracy dla burmistrzów w Gminie Bałtów to jest w Powiecie Świętokrzyskim 
pojechaliśmy tam zobaczyć jak mała gmina chyba 5,5 tys. mieszkańców zrobiła park dinozaurów 
na skalę europejską i wszystko to się stało za przyczyną stowarzyszeń, które działają w tej gminie 
więc  dlatego  tak  ważne  jest  powoływanie  tych  stowarzyszeń  w  gminach  Państwo  dostali  w 
materiałach sołtysi jak powołać stowarzyszenia zależy mi aby w każdym sołectwie powstało takie 
stowarzyszenie będziemy to pilotować pomagać z Panią Sekretarz ponieważ dodatkowa tylko 
uwaga już  wchodzi  Lider  od  listopada  będziemy mogli  składać  wnioski  gminy  a  jesteśmy w 
Liderze, bo przyjęliśmy przecież uchwałę i stowarzyszenia i tam jest bardzo dużo pieniędzy na 
wiele spraw. Wizyta studyjna nauczyła nas tego, że bez stowarzyszeń gmina nie może wiele rzeczy 
zrobić  przywiozłam  film  z  tej  Gminy  Bałtów  i  w  najbliższym  czasie  mamy  spotkanie  z 
omówieniem tego filmu wszystkich jednostek organizacyjnych, bo lepiej się uczyć na przykładach 
innych niż wymyślać trap, który już dawno został wynaleziony.  Kolejne sprawy to oczywiście 
udział w świętach lokalnych dożynki gminne, powiatowe, zakończenie roku i rozpoczęcie ja już 
tego nie rozpisywałam tego na daty, bo to przecież nie oto chodzi udział w zebraniach wiejskich 
w sprawie funduszy sołeckich część już miało zebranie a część podało terminy i będę w nich 
uczestniczyła i również proszę Państwa zaangażowałam się w taki projekt,  który będzie myślę 
korzystny  dla  gminy  chcę  utworzyć  ze  Stowarzyszeniem  Barka  Poznań  spółdzielnię  socjalną 
właśnie tam w Gminie Bałtów działa taka spółdzielnia i bardzo mi się tam spodobało, że tam jest 
przy komisji  alkoholowej gminnej taka spółdzielnia  socjalna, że na przykład delikwenta,  który 
nadużywa alkohol to oprócz tego, że się go kieruje do lekarza to musi zbudować 10 budek dla 
ptaszków może się to zdawać śmieszne, ale zobaczycie Państwo na filmie, że ci ludzie naprawdę 
siedzą gmina daje im pomieszczenie a nadleśnictwo jakiś materiałów im daje i to wszystko na 
zasadzie takiej dobrej woli.  Bardzo świetnie to działa, więc ja myślę, że u nas też można taką 
spółdzielnię socjalną założyć i tych ludzi, którzy muszą być cały czas na garnuszku u gminy to 
bardziej  mobilizować  i  proszę  Państwa  niektórzy  trafiają  znowu  do  nałogu,  ale  duża  grupa 
wychodzi zdobywa kwalifikacje pracuje tak jak w naszym CIS w Łobzie. Również proszę Państwa 
spotkałam się z R-XXI w sprawie składowiska Kraśnik i omówienia przekazania rekultywacji i 
jesteśmy  po  badaniu  Państwowego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  wstępnie  składowisko 
mamy jeszcze na 3 lata może 3 lata,  więc już musimy myśleć o wykonaniu rekultywacji  żeby 
gmina  nie  była  obciążona  kosztami  rekultywacji  to  chcę  zaproponować  Radzie  Miejskiej 
przekazać do R-XXI, ponieważ już oni wcześniej ujęli nas do programu rekultywacji składowisk 
w ramach swojego działania i na to pozyskają fundusze. A gdzie będziemy wywozić śmieci Resko 
bądź Mielenek koło Drawska będzie wywoził operator. Proszę Państwo oczywiście na bieżąco 
spotkania z kierownikami jednostek gminnych w sprawie oceny wykonywania zadań gminnych i 
przynajmniej  raz  na  dwa tygodnie  narada  z  dyrektorami.  W ostatnim czasie  spotkałam się  z 
jubilatkami Panie, które skończyły 90 lat jedna Pani 90 lat a dwie powyżej 90 lat złożyłam im 
życzenia od mieszkańców i kwiaty. I oczywiście byłam na urlopie i w tym czasie zastępowała 
mnie zastępca.

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę Panie sołtysie

Sołtys Korcz – Pani Burmistrz ja tylko w sprawie tych hydrantów żeby nie było tak, że oni 
założą te hydranty a gmina za to zapłaci, bo to oni zdemontowali je i na złom poszły i żeby nie 
było, że trzeba drugi raz za nie zapłacić 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej –zapłacimy w taryfie za wodę 

Sołtys Korcz – zdemontowali niech założą

Pani Burmistrz – ale nie wiadomo kto zdjął?

Sołtys Korcz – nie ważne, kto zdjął, bo Goleniów jak przejął to pierwsze, co to zdejmowali 
hydranty 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –proszę o spokój, Pani sołtys ma głos

Sołtys Wierzchowska – a ja Pani Burmistrz odnośnie jubilatów,  bo u nas jest złota para w 
Kraśniku jest i pytali się, czemu Pani Burmistrz o nich nie pamięta 

Pani  Burmistrz –  mamy  zaplanowane  spotkanie  z  jubilatami,  każdego  roku  mamy  takie 
spotkanie razem z Przewodniczącą 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –proszę o spokój, radny Hlib proszę 

Radny Hlib- dwa pytania do Pani informacji pierwsze to mówiła Pani o pewnych wyjaśnieniach 
między operatorami zaszłości z przed kilkunastu tam lat odnośnie budynków mienia i tego typu 
historii temat Mieszewa wiem, że nie do końca była sprawa jasna i tak nie wiadomo, do kogo ten 
wodociąg  i  ta  hydrofornia  należy  i  drugie  moje  pytanie  odnośnie  R-XXI  mija  kolejny  rok 
ponownie  wraca  temat  Kraśnika  i  ten  rok  przybliżył  temat  oddania  Słajsina  być  może  nie 
chciałbym być tutaj złym prorokiem, ale przydałoby się pokazać, co R-XXI przez ten rok zrobiło 
w kierunku Słajsina, bo Mielenko czy Resko Komorowo to rozwiązuje temat na ile na rok czy 
dwa a co dalej?

Pani  Burmistrz –  związek  R-XXI tutaj  Wiceprzewodniczący  Szymko może  potwierdzić,  bo 
bywamy na tych zgromadzeniach. Proszę Państwa R-XXI przez ten okres, kiedy powstało to 
wykonało dokumentację projektowo-budowlaną ze studium wykonalności Słajsina maja już tytuł 
prawny do gruntu, bo była cala batalia, że Rada Miejska w Nowogardzie nie chciała przekazać i 
sprawy formalne  są  już  załatwione.  Najpierw  była  lista  ogólnokrajowa  gdzie  pewne  projekty 
związane z ochroną środowiska miały z góry przypisane pieniądze i Słajsino było na tej liście i 
bardzo się Związek cieszył po zmianie i jak przyszła nowa Pani Minister chyba Bieńkowska i ta 
lista została całkiem zlikwidowana i wszyscy mają stawać do konkursu również i R-XXI wszyscy 
muszą stawać do konkursu, więc tej listy nie ma są na liście takich preferencyjnych Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, więc mają dobrze zrobioną dokumentację 
i złożą na konkurs. Na pewno Słajsino będzie wybudowane, bo to jest za duża inwestycja jest 26 
gmin w R-XXI z dużymi gminami tak jak Świnoujście i tyle zostało włożone pracy, że na pewno 
po uzyskaniu funduszy będzie zorganizowany przetarg i wykonane 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –ja  jeszcze  chciałam  dodać  do  tej  informacji,  bo  Pani 
wspomniała o tych spotkaniach z PUWiS, że operatorzy również między sobą się spotykali  ja 
chciałabym się upomnieć znowu o opinię prawną umowy z PUWiS niedługo nam się skończy 
okres obowiązywania tej umowy a ja od samego początku proszę o taką opinię, ponieważ Pani 
sama mi ją  zaoferowała  i  że  w tej  opinii  jest  ta  umowa korzystna  dla  naszej  gminy niestety 
poprzedni operator złożył wniosek do Rzecznika w RIO, że jest krzywdząca dla naszej gminy i 
chciałabym poznać opinię prawną na ten temat kolejny raz się o nią upominam i dalej jej nie mam
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Pani  Burmistrz –  ja  o  tym  zapomniałam  przyznaje,  ale  może  wyjaśnię,  że  Wodociągi 
Zachodnio[pomorskie  Goleniów odwoływały  się  od rozstrzygnięcia  konkursu  na  operatora  z 
przyczyn formalnych natomiast nie, dlatego, że gmina wybrała gorszego operatora wszystkie ich 
skargi zostały odrzucone zarówno do Rzecznika Praw Konsumenta w Gdańsku jak i do RIO 
także, acha oni głównie podnosili to, że nie ogłosiłam przetargu na wybór operatora tylko było 
postępowanie konkursowe wybór oferty to ja poproszę Kancelarię o taka opinię

Przewodnicząca Rady Miejskiej –ale Pani mówiła, że jest

Pani Burmistrz – a tak jest

Przewodnicząca Rady Miejskiej –ja tylko powiem, że fakt nie ulega zmianie, że zarządzenie na 
pozwolenie na obsługiwanie naszej gminy było wydane trzy dni przed rozstrzygnięciem konkursu 
i to też podnosiła firma w tych zarzutach. Proszę bardzo

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – tylko chciałem powiedzieć, że chyba jesteśmy jedyną 
gminą, która nie przekazał wysypiska do związku i myślę, że na dzisiaj jest to póki, co dobre, bo 
mamy wpływ na cenę, jaką płacą mieszkańcy za te odpady a przekazać należy wtedy, kiedy będzie 
się zapełniać i będzie trzeba zrobić rekultywację żebyśmy nie ponosili kosztów tylko związek 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję ogłaszam 15 minut przerwy

- 15 minut przerwy – 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  powracamy  do  porządku  obrad  jesteśmy  w  punkcie  4 
podjęcie uchwał w sprawie druk nr 5 zaciągnięcia długoterminowego kredytu na finansowanie 
wydatków  inwestycyjnych  na  zadanie  pn.  „Termomodernizacja  Szkoły  Podstawowej  w 
Węgorzynie”. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisja projekt uchwały 
zaopiniowała pozytywnie 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –czy  są  jakieś  wnioski?  Nie  widzę  przechodzimy  do 
głosowania, kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 5 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 398/2009
w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na finansowanie wydatków 

inwestycyjnych na zadanie pn. „Termomodernizacja Szkoły Podstawowej w Węgorzynie”
(uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszej uchwały)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny druk poprawiony druk nr 6 w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009.

Przewodniczący Komisji Budżetowo – Gospodarczej p. Mazuro – komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy komisje pracowały nad poprawionym drukiem? Pani 
Skarbnik proszę nam powiedzieć, co jest poprawione w druku nr 6

Pani Skarbnik – poprawione jest po stronie zmniejszeń i zwiększeń jest dodana kwota, rada 
sołecka w Sielsku złożyła wniosek, aby dać na orkiestrę, który będzie grał na dożynkach i 3.000 
na zakup krzeseł do świetlicy tylko taka zmiana

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę radny Mazuro

Radny Mazuro – może się narażę sołtysowi z Sielska, ale po to jesteśmy żeby powiedzieć to, co 
myślimy ja już wspominałem wcześnie, że na krzesła na wyposażenie, ale na orkiestrę i to trochę 
nie smacznie, bo się zbierze klub wędkarzy i tez będą chcieli na zabawę, aby orkiestra przygrywała 
a były dożynki gminne to było pod nazwą dożynki gminne w sołectwie Przytoń tu mam ten 
niesmak,  ale  to  są  pieniądze  sołeckie  ale  na zabawę to trzeba  zrobić  zrzutę  bo to pieniądze 
podatników rozdajemy ale dołożę temat przedszkola w Sielsku i Mieszewa niedawno mieliśmy 
zapewnienia Pani Burmistrz, że mamy pieniądze na remont tych obiektów po szkole, bo ktoś te 
pieniądze dał a teraz okazuje się,  że musimy dołożyć jeszcze 62 tys.,  bo się zwiększył zakres 
robót, bo nie było remontowane nie mamy rezerwy i musimy to zabrać. Temat do Runowa Rada 
sołecka chce kupić za 11.000 tys. sprzęt jakaś tam siłownia zewnętrzna i tak sugerowaliśmy, aby 
tej siłowni na tym skwerze nie robić, bo sami wiecie jak to jest szanowane nawet nie dzieci to 
zniszczą a dorośli, co miejscowi to też, ale i z zewnątrz potrafią to zniszczyć. Proponowaliśmy, 
aby te urządzenia zamontować koło szkoły, ale gdzieś w terenie zagrodzonym pod nadzorem tam 
gdzieś mówili, że monitoring jest 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – odnośnie przedszkoli Sielsko i Mieszewo to nie jest tak jak Pan mówi, bo 
pomieszczenia w Sielsku i w Mieszewie, jeżeli się wcześniej nie dawało to teraz trzeba wyłożyć te 
pieniądze 

Sołtys Sobczyk – nie całkowicie się zgadzam z moim przedmówcą, czyli z Panem Mazuro ja 
myślę, że ta orkiestra to nie wina sołtysa tylko powinno być na imprezę integracyjną wsi też się 
należy i wiem, że to tak razi wszystkich, ale jakby zapisał i by się pobawili a za szczerze napisał a 
jak była taka impreza i prowadzący wziął dużo to żeście nic nie mówili a ja rozumiem intencję 
kolegi a następnie nie mogę pojąć tej wiecznej wojny my tu wy tu budujemy ja uważam i to po za 
wszelką dyskusją, że wszelkie sprawy powinny być przy szkole typu place zabaw tam jest tak dużo 
miejsca i  jeżeli  jest zwaśniona sprawa i powinna wkroczyć Pani Burmistrz lub Rada i decyzja 
powinna być jedna koniec nie dam pieniędzy dopóki nie będzie to zrobione w tym miejscu, bo 
będzie to w końcu zrobione natomiast mam taką refleksję ogólną dobrze, że powstały te punkty 
przedszkolne w Mieszewie i w Sielsku i mam taką refleksję, bo najpierw likwidowaliśmy te szkoły 
bo nie było pieniędzy może to był jakiś trend i przekonywaliśmy się tak czy tak a teraz odwróciło 
się  i  wchodzi się  z powrotem łechcząc unijnymi pieniędzmi bo to jest jakiś  argument mamy 
pieniądze trzeba zrobić tylko czy to jest  równa szansa bo mój wnuk z Winnik usiądzie koło 
wnuka Szymki Janka z całym szacunkiem tylko tamten będzie miał tej przed szkoły rok czy dwa a 
mój nie ma przedszkola nie ma gdzie i  tu trzeba spojrzeć tam dalej bo tu jest refleksja jeżeli 
robimy jakiś system to dajmy go w miarę wszystkim, bo nie ma sprawy z uczeniem się bo dzisiaj 
zabiera autokar dzieci i mają one równe szanse natomiast tu nie bardzo bo dzieci z tej strony ja 
im nie  zazdroszczę  jeżeli  taka okazja  jest  tylko czy  nie  tylnym wejście  znowu wprowadzamy 
budynki oświaty znowu na jakiś czas odżyją i potem znowu przestaną i tak na zmianę ale mówię 
robić kosztem systemu dla całej gminy bo oni mają tą szansę a co inni i tutaj to jest ta nierówna 
szansa 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję czy są jakieś wnioski do tego projektu uchwały? nie 
widzę przechodzimy do głosowania kto jest za podjęciem uchwały na poprawionym druku nr 6. 
kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 399/2009
w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszej uchwały)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny  projekt  uchwały dotyczy  zmiany budżety gminy 
Węgorzyno na rok 2009 jest to druk nr 7. Proszę komisję o opinię

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo  –  Gospodarczej  p.  Mazuro -  komisja  wspólne 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  dziękuję,  czy  ktoś  z  Państwa  chciałby  dodać  do  tego 
projektu uchwały? nie widzę. Kto jest za podjęciem uchwały jak mówi o tym druk nr 7? kto jest 
za proszę o podniesienie ręki

Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 400/2009
w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszej uchwały)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Węgorzyno na rok 2009 jest na druku nr 8 proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo – Gospodarczej  p.  Mazuro -  Komisja  Społeczno – 
Oświatowa negatywnie zaopiniowała propozycję zmniejszenia wydatków na zakup samochodu 
dla OSP Węgorzyno § 3 pkt. 4 oraz negatywnie zaopiniowała propozycję zwiększenia środków na 
drogę do Sielska § 4 pkt. 2 a. Komisje po poprawkach projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – Wysoka Rado chciałabym, co do tych dwóch poprawek tej kwestii  straż i 
droga. Ja bym prosiła Radę o podjęcie tej uchwały w całości bez żadnych zmian, dlaczego bo jest 
to bardzo ważna uchwała, które porządkuje budżet w związku z sytuacją, jaka nas spotkała od 
wielu, wielu lat nie było takiego przypadku, bo Gmina musi zwrócić do Ministerstwa Edukacji 
Narodowej subwencję w wysokości 418 451 zł. Po prostu te pieniądze musiały być znalezione w 
budżecie i jest tutaj bardzo dużo zadań jak Państwo czytaliście, które mogą być nierealizowane w 
tym roku w budżecie, więc mogliśmy tutaj z Panią Skarbnik zaproponować Radzie Miejskiej żeby 
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przenieść  na  inne  wydatki.  Na  przykład  proszę  Państwa  składka  członkowska  dla  Gmin 
Cysterskich 26 tys. projekt, które napisało Ogólnopolskie Stowarzyszenie Gmin Cysterskich i w 
których  gmina  miała  udział  26  tys.  nie  przeszedł  Ministerstwie  Kultury  i  Dziedzictwa 
Narodowego i te pieniądze zaplanowane do tego projektu zostają w budżecie i tak wiele tutaj 
zadań, które planowaliśmy nie będziemy ich wykonywać pieniądze musieliśmy zebrać z Panią 
Skarbnik przede wszystkim na subwencję i również tutaj jakby wyszli  do nas z taką pomocną 
dłoń. Bo strażacy zaproponowali, że oni zrezygnują w tym roku z zakupu tego samochodu, na 
który otrzymali 150 tys. tak zadecydowali na zarządzie swoim OSP Węgorzyno, ponieważ proszę 
Państwa okazało się,  że  Komendant  Paluch  nie  znalazł  samochodu.  Wiadomo,  że  to  będzie 
samochód kilkuletni,  ale te za 150 tys. były jeszcze starsze były w złym stanie, więc nie chcą 
kupować  samochodu  na  siłę  żeby  tylko  wykorzystać  pieniądze,  które  maja  przyznane  przez 
radnych tylko odłożyć ten zakup na rok przyszły i proszą wtedy o dołożenie do 200 tys., dlatego, 
że na przyzwoity samochód z napędem na przednie koła typowy do akcji ratowniczo gaśniczych. 
Samochód 8 lub 9 letni nie kupi się za cenę niższą nić 200 tys. to jest duża kwota 150 tys. i ja bym 
prosiła, aby radni się zgodzili na to i tutaj była propozycja Pani radnej Kamińskie żeby to w takim 
razie przenieść w środki niewygasające, ale nie mogę się z tym zgodzić, bo jak przenosić w środki 
niewygasające skoro my musimy znaleźć żywa gotówkę i oddać do MEN subwencję. Myślę, że tu 
nie  ma  uszczerbku  dla  nikogo  strażacy  poczekają  ja  zagwarantowałam,  że  ujmę do projektu 
budżetu kwotę 200 tys. na 2010 rok na Komisjach też tak zrozumiałam żeby te 200 tys. było. 
Druga rzecz to droga w Sielsku chciałabym zwrócić Państwu uwagę, że remonty dróg po kawałku 
różnie się kończą i tu już w tamtym roku zostałam przez Radę Miejską skrytykowana za Gardno, 
że tez robiłam w ramach posiadanych środków i zrobiłam tylko kawałek drogi asfaltowej, więc 
proszę Państwa teraz macie propozycję droga na kolonię w Sielsku, która początkowo była w 
budżecie  na  kwotę  400  tys.  po  korekcie  a  mianowicie  ujęcie  jeszcze  drogi  asfaltowej  do  6 
gospodarstw, które są tam na końcu koloni również zrobienie drogi gruntowej tam gdzie mieszka 
Pan Jagiełko to jest kawałek a tego nie było w tym pierwszym projekcie, więc to spowodowało 
wzrost  tej  planowanej  inwestycji  z  400  na  700  tys.  i  również  mamy  podobną  inwestycję  w 
budżecie  droga  Gardno  omówiłam  ją  w  inwestycjach  zakończenie  Gardna,  czyli  drugi  etap 
przejście od znaku Gardno i wyjazd zgodnie z projektem i kosztorysem inwestorskim 880 tys. i 
możemy powiedzieć, że mamy dwie inwestycje drogowe w jednej wsi i drugiej z założenia już 
zgodnie z projektami konkursowe, czyli zrobić raz i zakończyć temat kolonia Sielsko czy Gardno. 
Gardno ma być robione z funduszu, RPO czyli 50% unia i 50% gmina wniosek ma być złożony 
do 5 października  do Marszałka  a  Sielsko  zaciągnięcie  kredytu  plus  mamy dofinansowanie  z 
Urzędu  Marszałkowskiego.  Ja  apeluję  do  radnych  żeby  nie  było  kłótni,  że  Garno  zrobimy 
zostawimy w budżecie a Sielsko wytniemy, dlatego, że jest możliwe abyśmy zrobili obje te drogi i 
następną drogę zaplanować w budżecie na przyszły rok również do wykonania prawidłowo a 
dlaczego proszę Państwa, bo my mamy na terenie gminy drogi wybudowane w latach 70 gdzie 
zostały  położone  nakładki  bitumiczne  na  drogę  taka,  jaka  była  bez  właściwej  podbudowy  z 
surowców mineralnych dzisiaj po tych drogach jeździe ciężki transport i te drogi się po prostu 
rozchodzą i dlatego pewnie czekają nas takie remonty ja tylko chciałabym dać przykład Gminy 
Radowo, że wójt w Radowie powiedział, że jak ma on czekać na pieniądze unijne to on się nigdy 
nie doczeka i zaciąga kredyt za kredytem robi drogi i drogi w Radowie są zrobione solidnie od 
podstaw. Tak jak mówię polityka naprawy ja teraz przekładam remonty kompleksowe zgodnie z 
dokumentacją. Na Sielsku się okazało, że ta nakładka nie ma podbudowy, więc na 4-5 cm musi 
być podbudowa ze żwiru i to są określone prace drogowe, które niestety tyle kosztują i na końcu 
tylko  dodam,  że  to  są  kwoty  z  kosztorysów  inwestorskich  przetargi  na  wykonawców  mogą 
okazać,  że  te  kwoty  będą  niższe,  czyli  ja  apeluję  róbmy  te  drogi,  bo  powinniśmy  robić  i 
chciałabym, aby radni tak przyjęli uchwałę, bo dwa sołectwa są pogodzone i Sielsko i Gardno i 
jak na jeden budżet to ja uważam, że jest to bardzo dużo i to zrealizujmy.
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Przewodnicząca Rady Miejskiej –proszę radna Kamińska Pani Burmistrz przedstawiła to, co 
przedstawiła ja może zacznę od początku i  tez przedstawię swoją wersję,  więc tak z budżetu 
musimy zwrócić 418 tys. z tego, co zrozumiałam i chcę tylko Państwu przypomnieć, że jakiś czas 
temu w Szkole Podstawowej w Runowie Pomorskim była dyrektor Jędrzejczak i za 7 tys. pomyłki 
do dzisiaj była sprawa w Sądzie i nie wiem jak się rozstrzygał i ta Pani jest ścigana za 7 tys., ktoś 
przekroczył 418 i ja nie mówię żebyśmy się dobrze zrozumieli nie chodzi o ukaranie, ale jaka jest 
Pani procedura, logika myślenia zniszczyć człowieka tutaj jest wszystko ok to jest moje zdanie 
moja opinia.  Druga sprawa była tutaj straż pożarna jak żeśmy ustalali  150 tys. przyszli  tutaj i 
między innymi były do mnie uwagi, że jak się Pani wypadek stanie ktoś spowoduje to musi być 
straż i musi być wszystko przygotowane i udowadniano nam, że te pieniądze są potrzebne na już 
wiec szukaliśmy na gwałt w budżecie pieniędzy 150 tys. i znalazły się pieniądze i tok myślenia był 
taki znajdźcie samochód będziemy rozmawiać o pieniądzach, ale to nie było tak, nie wy dajcie 
pieniądze  my znajdziemy  samochód  skoro  tak  to,  dlaczego te  pieniądze  przez  dwa  miesiące 
zostały wydane i jeżeli były tak bardzo potrzebne to zostawmy je w budżecie na przyszły rok. 
Pani Burmistrz już obiecała strażakom 200 tys.  z całym szacunkiem patrząc na te inwestycje 
priorytetowe na przyszły budżet tam nie ma jeszcze wody a ja o tą wodę walczyć będę i teraz 
widzę, że jest taki sposób wieś przyprowadzimy podpisy zbierzemy i będzie wszystko ok taki jest 
teraz sposób działania w tej gminie wiec uważam, że skoro tam już nie ma wody to ja nie wiem, z 
czym my się zmieścimy mówię od razu 200 tys. na przyszły rok tutaj kolega, który się zna na tych 
sprawach mówi 270 to nawet nie ma,  o czym gadać musimy mieć tyle,  czyli  200 tys.  proszę 
Państwa nie załatwi sprawy. Teraz Sielsko i padało w wielu przypadkach, że mało, co zrobiliśmy 
ja powiem tak, że praktycznie w każdej uchwale w każdej budżetowej jest coś z Sielska żeby to 
było jasne, że nie dajemy na drogi do Sielska teraz droga do Sielska ma być robiona ile  razy 
prosiliśmy  o  drogę  do  Gardna  o  zrobienie  uczciwe  porządne  zrobienie  Pani  nawet  nas  nie 
poinformowała, że zmienia Pani zakres prac to Pani zmieniła zakres prac nie informowała Pani 
rady,  że chce Pani więcej,  bo nikt  z radnych nie powiedziałby  nie,  bo logiczne  byłoby teraz 
skończyć to prawda teraz rozpoczynamy nową inwestycję i kolega mówi, że to nie jest tak, że my 
robimy drogę od krzyżówki do końca, bo od krzyżówki jest na agencyjnym a potem jest nasza i ja 
jestem, przeciw bo obawiam się, że wyjdzie jeszcze tyle rzeczy, że te 700 tys. to jest mało to po 
prostu jest nic i będzie kolejne dodawanie, jeżeli do końca nie wiemy, co chcemy i jak chcemy to 
zrobić to po prostu wstrzymałabym się przed tymi rzeczami to jest moje zdanie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, proszę Pani Burmistrz

Pani  Burmistrz –  ja  chciałabym  się  ustosunkować  do  tej  ostatniej  wypowiedzi  nie  można 
mówić,  że  jest  700  tys.  i  nie  wiadomo,  co  wyjdzie  to  jest  kwota  zgodnie  z  kosztorysem 
inwestorskim do projektu budowlanego i jeżeli projektant zrobił projekt i przewidział wszystkie 
roboty i zrobił kosztorys inwestorski to nie można mówić, że jeszcze coś wyjdzie, bo to jest takie 
zakładanie, że co

Radna Kamińska – miało już w świetlicach w Sielsku i w Mieszewie już nic nie być i wyszło 
wiec nie dyskutujmy

Pani Burmistrz –Pani radna, jeśli Sielsko i Mieszewo byłoby remontowane przez ostatnie lata to 
na pewno nie było by tyle pracy, co teraz 

Radna Kamińska – miało być likwidowane, więc nie było remontowane

Pani Burmistrz –właśnie a teraz trzeba było to zrobić

Przewodnicząca Rady Miejskiej – radny się zgłaszał wcześniej Mazuro, proszę
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Radny Mazuro – w tym projekcie uchwały są dwa zapalne punkty ten samochód na straż i ta 
droga do Sielska. Ja powiem tak po kolei wyrzucamy drogę do Gardna za 380 tys., bo wiadomo 
pieniędzy  brakuje,  zaoszczędziliśmy  na  dietach  radnych  i  sołtysów,  bo  to  razem  chyba  jest 
liczone,  samochód strażacki 150 tys.  jak gdyby musimy go zdjąć, bo jest ta dziura sołtys tam 
grzmiał, bo to jest duża suma 4 tys. 40 to już jest poważny błąd i mamy ten samochód strażacki, 
150 tys. ja powiedziałem na Komisji, że ja będę głosował za tym, aby ten samochód nie kupować 
w tym roku, jeżeli tych pieniędzy nie ma i nas nie stać to nie kupujmy i miałem zagwarantowane 
przez  Panią  Burmistrz,  że  to  jest  zgoda  tych  wszystkich  strażaków  i  ciał  społecznych  i  nie 
wydajemy,  ale  komendant  straży  od  razu  mi  mówił  o  200  prezes  o  300  i  chcieli  żebyśmy 
zdeklarowali, że na przyszły rok damy te 200 czy 300 tys. pewnie, że damy tyle się obiecuje to się i 
to obieca zabierzemy potem pod koniec roku jak w tej chwili zabieramy. Kontenery na świetlice 
wiejskie 27 tys. nie wyszło nam z tymi umiejętnościami pływackimi, bo projekt nie przeszedł a jak 
nie przeszedł to zasadne i nie przeszedł projekt na Stowarzyszenia Gmin Cysterskich i to było o 
tych wiszących ogrodach i tutaj tak nie smacznie wyszło, bo ten ksiądz został od szamanów tutaj 
nazwany i na sesjach tak się sprzeczamy i wygląda to tak nie poważnie i w tej chwili a nic się nie 
zdarzyło zabierzemy teraz to, po co wtedy się sprzeczaliśmy ustalaliśmy pewne zasady a teraz 
zabieramy i teraz przechodzimy i znowu brakło na osiedlu i Kopernika zakup opału nie wiele 60 
tys. dla nauczycieli jakaś podwyżka szykowana 77 tys. a o tych podwyżkach to my wiedzieliśmy 
już na początku roku, co żeśmy w budżecie planowali, ale to pewnie jakaś ekstra zakup energii na 
oświetlenie ulic 60 tys. już nie mówię o tych drobnych sumach my miedzy sobą wojujemy. Jest 
temat znowu Orlik mówiliśmy nie milion pięćset, milion i trzeba jeszcze 31.500 bo jakieś nowe 
zadanie weszło i to jest jakieś wytłumaczenie, bo trzeba to odwodnić a przecież ten projektant, 
który to robił to albo nich idzie do szkoły się uczyć albo do przedszkola porządnego do Sielska 
albo gdzieś, bo jak robi projekt to nie wie, że trzeba boisko odwodnić i teraz te 31 tys. trzeba 
przemycić,  bo  jak  mamy dać  to  damy,  ale  najpierw  się  na  sprzeczamy mamy przyjaciół  nie 
przyjaciół  i  teraz dochodzi  ta droga ja  nie ukrywam wspierałem Sielsko,  mimo, że jestem po 
drugiej  stronie gminy, bo wiem jak na tej  wsi są drogi potrzebne już nie mówię o drodze w 
Ginawie jest bruk i kto jeździ i przyjedzie na otwarcie Kościoła to widział jak wygląda i byłem na 
Komisji i byłem taki niezdecydowany czy zwiększać do tych 700 tys. pojadę na tą drogę i sobie ją 
obejrzę ja tą drogę objechałem wkoło od tych zabudować od kolejki tam też by się zdało asfalt 
dać, bo tam tez jest kilka budynków przejechałem w prawo i jechałem po kolei droga jak droga 
zaczyna się asfalt ten asfalt nie najgorzej i zaczynają się w pewnym momencie dziury dojechałem 
do krzyżówki koło sklepu 700 tys. nie starczy nie znam się na wyliczeniu, ale zakres robót nie 
starczy i teraz dowiaduje się, że ta droga nie będzie do sklepu tylko do drogi topolowej tam gdzie 
skręca na Sielsko te 500 m drogi to nie nasze i nie będzie robione jakaś Skarbu Państwa, ale ta 
droga jest tak w złym stanie, że należałoby ją robić i my chcemy zrobić tą drogę dalej ekstra a 
dojeżdżać będziemy do niej po dziurach i powiem tak będę głosował, żeby dać te 700 tys. w tej 
chwili,  ale tu muszę powiedzieć, że ta droga powinna być robiona nie wiem, kto nią zarządza 
powiat powinniśmy razem to zrobić a w tej chwili tamten odcinek zostawiamy nie powiem, że w 
stanie tragicznym, ale fatalnym i za rok będziemy temat powrotem tłuc na sesji. Wiem, że powiat 
występował o opinię o remont czy budowa drogi do Kraśnika i tam droga jest wąska to fakt jest 
jakiś projekt starostwo występuje z wnioskiem do Marszałka i chcą robić tą drogę do Kraśnika 
penie chcą ją poszerzyć, bo ja szczegółów nie znam stanowisko Komisji Budżetowej było niech 
robi starostwo przecież my wszystkie drogi chętnie byśmy zrobili Pani radna o to Gardno te 18 
tys. zostaje na wykonanie studium czy projektu a na Sielsko to damy, ale w duchu to tak jak 
myślałem o  tych  cystersach  w  Winnikach  niezłośliwie  może  ten  projekt  nie  przejdzie  my u 
Marszałka jesteśmy na liście zapasowej 153 tys. może się okazać, że te 700 będziemy musieli z 
własnych dać. Lista rezerwowa to nie są pieniądze przyznane,  bo mówiliśmy zrobimy za 300 
połowę da Marszałek wyszło, że będzie 453 to dołożymy ja jeszcze sam upierałem się radnym 
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narażałem, ale mówię damy 453 a teraz 700 tak będę to wspierał, żeby dać, ale szkoda, że ten 
odcinek nie będzie robiony i jak Marszałek nie da to nie robimy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę sołtys

Sołtys Korcz – ja w sprawie tej drogi na Sielsko to akurat jest problem Sielska i to nie prawda 
Pani Burmistrz, że ta droga jest byle jak zrobiona, zrobiona porządnie tam jest tłuczeń zrobiony, 
ale to nie było liczone na taki tonaż, jaki teraz jeździ najpierw trzeba zrobić zakaz wjazdu do 10 
ton. Nawet jak Pani zrobi nowa drogę to nic nie da nawet jak Pani zrobi tą drogę to od żwiru 
każda jedna droga się rozsunie 

Pani Burmistrz- ta droga będzie miała takie parametry już dla takich tonaży

Sołtys Korcz - nie, nie wytrzyma Pani Burmistrz widzi Pani jakie drogi robią na Chociwel jak się 
jedzie tam jeżdżą żwirki i już remontują a taką rozjeżdżą w mik, dobrze ale jaka tu jest podkładka 
a jaka tam jest podkładka a 40 ton waży to wszytko ja osobiście widziałem jak jedzie taki żwirek 
faluje asfalt pod nim. Oni sami sobie niszczą bo oni mają tam firmy przewozy te kruszywa i on 
załadowany jedzie na fajrant żeby rano zdążyć to zawieść

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko - ale oni pracują na to płacą podatki i pracują na to 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pan sołtys z Sielska proszę

Sołtys Słomiński - ja prosiłbym radnych żeby pojechali się przejechać tą drogą 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Wiceprzewodniczący Rady

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko  - ja krótko szanowni Państwo, szanowni radni tutaj 
Przewodniczący Komisji Budżetowo- Gospodarczej bardzo dużo powiedział na temat dróg i tej 
drogi w Sielsku i uważam, że mamy doświadczenie na drodze w Gardnie ważne, że wyciągnięto 
wnioski z tamtej drogi przy budowie drogi w Sielsku żeby nie dzielić nie robić etapami zrobić raz 
a porządnie, ponieważ końcówka drogi tam gdzie mieszka chyba sześć rodzin nie można dzielić 
na lepszych i na gorszych projekt wstępny był zrobiony do miejsca gdzie był asfalt a dalej miała 
być droga piaskowa zrobimy tą drogę, jeżeli się uda i dostaniemy pieniądze i wtedy nie będziemy 
wracać tam a faktycznie ten kawałek tam drogi chyba Skarbu Państwa on też wymaga remontu, 
ale  to  już,  że  tak  powiem  nie  nasz  problem,  ale  do  Starostwa  pukać  i  mamy  też  radnych 
powiatowych i myślę, że będą dbać o to, aby ta droga została kiedyś naprawiona  

Przewodnicząca Rady Miejskiej – dziękuję, Pani Burmistrz proszę

Pani Burmistrz - ja tylko w kontekście powiatu ja proszę Państwa wielokrotnie rozmawiałam z 
dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Łobzie i wojuje, że za mało robią na naszej gminie. 
Oni twierdzą,  że jest  przebudowa Runowskiej  i  na to jest  4  mln i  jeżeli  teraz ponownie  nie 
przejdą w RPO, bo już jedno rozstrzygnięcie było i wnioski  odpadł i  teraz ponownie złożyli 
wniosek  na  przebudowę  Runowkiej  i  jeżeli  znowu  odpadnie  ten  wniosek  to  zapowiedział 
dyrektor, że zrobi z własnych środków i mówił, że nie mogą robić 5 dróg w jednej gminie, bo to 
są  drogi  inwestycje  i  chcą  zrobić  jedną  a  porządnie  i  będą  planować  czy  robić  Kraśnik  czy 
Kościuszki gdzie załamuje się droga na niektórych odcinkach siada profil dróg i teraz też można 
powiedzieć,  że jeżdżą ciężkie  samochody do tartaku,  ale taka jest funkcja  dróg i  my musimy 
budować dobre drogi, bo tiry nie pójdą na wagony i ja po części usprawiedliwiam powiat, bo nie 
można robić wszystkiego naraz teraz tylko czekamy na przebudowę Runowskiej
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę radna Kamińska

Radna Kamińska - ja tylko powiem, że kiedy trzy lata temu była sprawa wody a to jest priorytet 
była woda na te trzy miejscowości i miała kosztować 800 tys. i nie dostajemy dofinansowania i 
wtedy odstępujemy, bo jest mała opłacalność czy jak to tam się zwie i unia stwierdziła, że za 
mało osób korzysta teraz z jednej drogi będzie korzystało kilka rodzin, ale damy 700 i to jest 
trochę nie w porządku, bo ludzie bez wody a my im wodę fundujemy chyba lepiej żeby nosili 
wodę

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Pan Drozdowski

Pan Józef Drozdowski - szanowni Państwo chciałbym powiedzieć, bo to jest dość istotne, że 
popieram  remont  tej  drogi  Sielsko  na  kolonii,  dlatego  to,  co  mówił  Pan  Szymko  i  Pan 
Przewodniczący,  że  Pan Szymko jeździe  prawie  codziennie  ja  też jeżdżę tą  drogą  i  chciałem 
powiedzieć,  że  jeżeli  tej  drogi  się  nie  wykona  w  tym roku,  bo  mam nadzieje,  że  to  będzie 
wykonane w tym roku wszystko pójdzie dobrze w przetargu to w następnych latach będzie to 
kosztowało dużo, dużo więcej i również będę popierał wniosek to, co Pan zgłosił żeby tą część 
drogi topolowej do sklepu odcinek chyba 500 metrów nie wiem dokładnie żeby to powiat nie w 
tym roku oczywiście,  bo to jest nie możliwe,  ale w przyszłym roku żeby do budżetu zostało 
przyjęte żeby ten odcinek był porządnie, bo część będzie porządnie a część, która też nadaje się 
do remontu, ale nie jest też na drodze gminnej wymaga też remontu to wspólnie zrobić

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy ktoś jeszcze z Państw radnych chciałby? Proszę Pani 
Burmistrz 

Pani Burmistrz - wysoka Rado możemy zrobić tak, że ja wiem, że Pani radna Kamińska, co rok 
upomina się o te wodociągi Kąkolewice Lesięcin Gardno i Kraśnik i jeżeli się okaże, że opinię 
będą obu  operatorów,  że  nie  ma innej  możliwości  tylko  przyłączenie  pod Sielsko  to  proszę 
Państwa może dojść do takiej sytuacji, że projekt wniosek na Gardno w RPO nie przejdzie nie 
przejdziemy konkursu i  wtedy jest  możliwość  inwestowania  w inne zadanie  i  tutaj  może być 
obopólna  zgoda,  że  to zadanie  też  będzie  ujęte  do  priorytetów i  wtedy będziemy już  zlecać 
projekt i budować za własne pieniądze, bo nie ma możliwości, aby te wodociągi przeszły, bo nie 
ma wskaźników i chciałabym zaapelować do Pani radnej, że 

Radna Kamińska – nie, dlatego, że w sprawie założeń do projektu budżetu priorytetów na 2010 
rok Pani w ogóle tej wody nie wsadziła wiec teraz nie wierzę w to, że ono się nagle znajdzie 

Pani Burmistrz - mówię jak Gardno nie przejdzie do RPO to 400 tys. mamy wolne na kolejne 
zadanie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski do projektu uchwały? 

Radna Kamińska – nie, poza wnioskami Komisji

Przewodnicząca Rady Miejskiej – a nie ma wniosków Komisji

Radna Kamińska – są

Przewodnicząca Rady Miejskiej – zaopiniowała pozytywnie
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Radna Kamińska – nie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Komisja Społeczno – Oświatowa negatywnie zaopiniowała 
propozycję zmniejszenia wydatków w dwóch punktach, ale ostatecznie Komisje po poprawkach 
projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie nie ma tu żadnego wniosku. Proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – wniosek mój jest taki żeby zostawić w budżecie na straż, czyli pozostawić z 
przeznaczeniem na straż

Pani Burmistrz – to w takim razie musi Pani radna podać skąd w budżecie wziąć 150 tys. żeby 
zwrócić subwencję musi Pani podać skoro proponuje Pani zabrać to proszę powiedzieć, z czego?

Radna Kamińska – z tego, co powiedział radny Mazuro na Komisji zwiększyć deficyt 

Pani Skarbnik – na co?

Pani Burmistrz – ja się nie zgadzam tylko Burmistrz może zwiększać deficyt 

Pani Skarbnik – na co zaciągnąć kredyt? Nie ma tak

Pani Burmistrz – nie można tak, nie zgadzam się

Radna Kamińska – na wóz strażacki dla OSP Węgorzyno 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jeszcze jakieś wnioski? Radna Kamińska proszę

Radna Kamińska – drugi wniosek jest taki żeby zostawić na drogę na Sielsko te pieniądze, co 
były tam było ile? Pani Mazuro proszę o pomoc

Radny Mazuro – trzeba dołożyć 258 tys. do remontu drogi w Sielsku a 150 na samochód to 
jakbyś Pani policzyła to jeszcze by został dla Pani Burmistrz i  dla Pani Skarbnik i nie trzeba 
deficytu zwiększać 

Radna Kamińska – także wnioskuj jest taki żeby nie zwiększać na Sielsko 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  czy  są  jeszcze  jakieś  inne  wnioski?  Przechodzimy  do 
głosowania  mamy  dwa  wnioski  postawione  przez  radną  Kamińską  pierwszy  jest  za 
pozostawieniem  150  tys.  dla  OSP  na  zakup  samochodów,  kto  jest  za  tym  wnioskiem,  aby 
pozostawić te pieniądze w budżecie? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 5
Przeciw - 4
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – drugi wniosek dotyczy drogi do Sielska a brzmi, aby drogę 
do Sielska nie zwiększać środków. Kto jest za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 3
Przeciw - 5
Wstrzymało się - 1
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Wniosek nie został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za podjęciem uchwały wraz z wnioskiem na 150 tys. 
dla OSP na pozostawienie. Przegłosowujemy projekt uchwały z wnioskiem, który Rada przyjęła. 
Kto jest za przyjęciem uchwały z wnioskiem, który przyjęliśmy? Kto jest za proszę o podniesienie 
ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 7
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 2
Uchwała została podjęta

Uchwała nr 401/2009
w sprawie zmian w budżecie Gminy Węgorzyno na rok 2009

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszej uchwały)

Pani Mecenas Agnieszka Litke – ale Pani Przewodnicząca uchwała jest sprzeczna z prawem, 
bo Państwo nie przyjęli wniosku na zmniejszenie na Sielsko to w tym momencie wam się budżet 
nie zamyka 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  ja  nie  mogę  redagować  wniosków,  wniosek  był  tak 
postawiony Rada przegłosowała i zadecydowała

Pani Skarbnik – ale nie może być tak nawet jeśli 150

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie można głosować dwa razy tej samej uchwały 

Pani Skarbnik – ale nie ma takiej opcji

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie mogę inaczej postąpić

Pani Skarbnik – to i tak, jeżeli 150 pójdzie na samochód z kredytu i zwiększony zostanie deficyt 
to i tak nie będą to środki niewygasające na zakup samochodu na przyszły rok 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –przechodzimy do druku nr 9, po głosowaniu już jest, druk nr 
9 dotyczy uchwały w sprawie utworzenia 

Pani Burmistrz – Pani Przewodnicząca chciałam zaproponować może aby ogłosić przerwę bo 
naprawdę tą uchwałę musimy poddać reasumpcji głosowania, bo 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – nie możemy drugi raz nad tą samą uchwałą 

Pani Burmistrz – może być reasumpcja głosowania Pani Mecenas? Bo ta uchwał jest bardzo 
ważna dla szkół wiąże się to z podwyższą 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – póki, co uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i dzisiaj 
ona  wchodzi  w  życie  do  momentu  uchylenia,  jeżeli  takowe  nastąpi  to  ona  obowiązuje.  Był 
postawiony  wniosek  trzeba  było  podpowiadać  nam  służycie  głosem  doradczym  jest  już  po 
głosowaniu przepraszam, ale jest już późno przechodzimy do kolejnego druku nr 9 w sprawie 
utworzenia punktów przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Runowie Pomorskim w Filii  w 
Sielsku i w Filii w Mieszewie. Proszę Komisję o opinię
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
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Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta

Uchwała Nr 402/2009
w sprawie utworzenia punktów przedszkolnych w Szkole Podstawowej w Runowie 

Pomorskim w Filii w Sielsku i w Filii w Mieszewie
(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej - przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie 
pilnej nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela druk nr 10. proszę komisję o opinię 
Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  - dziękuję czy są jakieś  wnioski  do projektu uchwały? Nie 
wiedzę.  Kto  jest  za  podjęciem uchwały  jak  mówi  o  tym druk  nr  10?  Kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki 
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9 
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 403/2009
w sprawie pilnej nowelizacji ustawy Karta Nauczyciela 

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej  - kolejny projekt uchwały na druku nr 11 w sprawie zasad 
przyznawania  środków  Gminnego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
przeznaczonych  na  dofinansowanie  zadań  w  zakresie  budowy  indywidualnych  oczyszczalni 
cieków oraz budowy i remontu studni przydomowych. Proszę komisję o opinię 

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro - Komisje wnioskowałyby 
oddalić  ten  projekt  w  całości.  Nie  wiem  wracamy  do  projektu  uchwały,  który  był  już  w 
październiku ubiegłego roku doszło tylko budowa studni przydomowych jak gdyby nowych, ile 
ten wykaz miejscowości, jeżeli je wymieniamy to trzeba dokładnie wymieniać wszystkie i  miało 
być wszystko i w tej chwili albo ich nie wymieniamy i trzeba ich doprecyzować w Ginawie w 
Połchowie gdzieś tam i albo ich nie wymieniamy i  komisja niech zdecyduje,  bo na przykład, 
Mazuro jest w wiosce to nie dostanie a leśniczówka bo jest poza wsią dostanie albo piszmy je tu 
wszystkie i ja myślę, że ten projekt uchwały zostanie doprecyzowany 

Radna Kamińska  - proszę Państwa wyszedł taki wniosek, o którym mówiliśmy od początku, 
jeżeli  wymienimy miejsca i okaże się, że ktoś o czymś zapomniał czy jakiś tam innych, bo po 
prostu nie dostanie on dofinansowania, ale logika tego jest taka skoro powiat, bo jeżeli ktoś chce 
sobie zamontować to musi mieć zgodę pewnej organizacji prawda, bo jeżeli on przez to przejdzie 
to  niech  gmina  tego  nie  blokuje,  bo,  po  co  gmina  ma  blokować  coś,  na  co  inni  dostali 
pozwolenie,  więc  byliśmy za tym cały czas i  nie  wiem, dlaczego znowu pojawiło się  coś,  co 
blokuje tą uchwałę realizację tej uchwały 
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Pani  Burmistrz – proszę  Państwa dofinansowujemy budowę oczyszczalni  przydomowych w 
miejscowościach,  w których  z  przyczyn  ekonomicznych  nie  przewiduje  się  budowy instalacji 
sanitarnej,  więc nie możemy w tym załączniku wypisać wszystkie miejscowości,  bo to byłoby 
sprzeczne jakby z intencją tego załącznika. Dofinansowanie jest dla gospodarstw, które wiadomo, 
że z przyczyn ekonomicznych nie będą miały instalacji sanitarnej, dlatego wszystkie te przysiółki, 
kolonie wydaje nam się, że są wszystkie wymienione a na Komisji jeszcze dodałam Gościsław, 
Ginawa 1, leśniczówka, Runowo owczarnia i to chyba wszystko

Przewodnicząca Rady Osiedlowej – a czy w Wiewiecku jest cos planowane

Pani Burmistrz –dobrze to my 

Sołtys Sobczyk – ja pamiętam jak mówiłem na Komisji wejdźmy w sołectwa punkt po punkcie i 
wiadomo byłoby gdzie, kto zrobi i naprawdę byłoby to jasne

Radna Kamińska – powiem jeszcze tak 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – radny Hlib pierwszy się zgłosił, proszę

Radny  Hlib –  szanowni  Państwo  temat  był  szeroko  omawiany  na  komisji,  bo  faktycznie 
zaczęliśmy sobie wyliczać rzeczy, które niewyłapane zostały a teraz jeszcze się wymienia i dlatego 
był wniosek komisji i ja teraz składam wniosek o zakończenie dyskusji w tym temacie, bo szkoda 
czasu tak naprawdę, niech wraca do opracowania 

Sołtys Sobczyk – ja przepraszam a zostały jakieś wnioski zrealizowane Pani Burmistrz

Przewodnicząca Rady Miejskiej –nie, czekają na komisję. Proszę radna Kamińska

Radna Kamińska – powiem tylko tak ja bym poszła tą uchwałą dalej nawet na dzień dzisiejszy 
mamy Chwarstno ośrodek i ktoś chce sobie założyć oczyszczalnie a my na pewno nie będziemy 
budować w najbliższym 10- leciu, bo to nie ma naturalnej możliwości a jeżeli ktoś sobie będzie 
oczyszczał  ścieki  na  środku  wsi  za  własne  pieniądze  to  niech  sobie  to  robi,  bo  jak  wejdzie 
rurociąg to i tak musi się podłączyć

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –mamy wniosek radnego Hliba o zamknięcie dyskusji. Kto 
jest za tym wnioskiem proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało:
Za - 9 
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej –dziękuję, kto jest za wnioskiem komisji o oddalenie projektu 
uchwały celem doprecyzowania? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało:
Za - 9 
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej –przechodzimy do druku nr 12 w sprawie przyjęcia dotacji 
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przekazywanej przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ze środków 
dotacji rozwojowej w ramach Mechanizmu Finansowego EOG i Norweskiego Mechanizmu 
Finansowego. Proszę Komisje o opinię 

Przewodniczący Komisji  Budżetowo  -  Gospodarczej  p.  Mazuro  –  Komisje  ten  projekt 
uchwały zaopiniowały pozytywnie. Chcę dodać skoro jestem przy głosie, że my musimy wyrazić 
wolę przejęcia  tych środków te procedury urzędnicze to są śmieszne dają  nam a my musimy 
powiedzieć bardzo chętnie bierzemy 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –nie ma żadnych wniosków. Przechodzimy do głosowania. 
Kto jest za podjęciem uchwały na druku nr 12? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9 
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 404/2009
w sprawie przyjęcia dotacji przekazywanej przez Narodowy Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej ze środków dotacji rozwojowej w ramach Mechanizmu 
Finansowego EOG i Norweskiego Mechanizmu Finansowego 

(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 13 w sprawie 
ustalenia wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie zezwolenia na świadczenie 
usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli  nieruchomości  oraz 
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych,  ochrony  przed 
bezdomnymi  zwierzętami,  prowadzenia  schronisk  dla  bezdomnych  zwierząt,  grzebowisk  i 
spalarni zwłok zwierząt i ich części z terenu Gminy Węgorzyno. Proszę Komisje o opinię.

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały  pozytywnie.  Chciałbym  zauważyć  w,  §  3  do  czego  przedsiębiorstwa  będą 
zobowiązane  unieszkodliwiania  zebranych  selektywnie  odpadów  kuchennych  ulegających 
biodegradacji oraz odpadów zielonych, opakowań z papieru i tektury oraz papieru i tektury nie 
opakowaniowych,  opakowań  wielomateriałowych  to  chyba  wszyscy  to  mają  odpadów 
niebezpiecznych  zebranych  selektywnie,  odpadów  budowlanych  z remontów,  przekazywanie 
odpadów komunalnych zmieszanych na składowisko posiadające wszystkie wymagane prawem 
zezwolenia i  ten przedsiębiorca który będzie się ubiegał o te wszystkie pozwolenia  to pewnie 
część wypadnie z rynku bo jest zobowiązany do i tu będzie musiał mieć sortownię 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są wnioski? Nie widzę. kto jest za podjęciem uchwały na 
druku nr 13 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 1
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 405/2009
w sprawie ustalenia wymagań dla przedsiębiorców ubiegających się o uzyskanie 

zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
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właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych, ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk 

dla bezdomnych zwierząt, grzebowisk i spalarni zwłok zwierząt i ich części z terenu 
Gminy Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej – druk nr 14 to projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na  zastosowanie  oprocentowania  równego  ½  stopy  redyskonta  weksli  stosowanej  przez 
Narodowy Bank Polski przy sprzedaży ratalnej działek nr 655/1 i 655/2 położonych w obr. nr 3 
miasta Węgorzyno. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro – Komisja projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie. Tylko Komisje zwróciły uwagę, że tu akurat taka wyjątkowa uchwała 
jest zastosowana tylko do dwóch działek, jeżeli taką zasadę przyjmujemy to traktujmy wszystkich 
podatników jednakowo i mamy dwóch wybranych i dla dwóch działek tylko. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –czy są jakieś  wnioski?  Nie widzę.  Kto jest  za podjęciem 
uchwały na druku nr 14 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 7
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 2
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 406/2009
w sprawie wyrażenia zgody na zastosowanie oprocentowania równego ½ stopy 

redyskonta weksli stosowanej przez Narodowy Bank Polski przy sprzedaży ratalnej 
działek nr 655/1 i 655/2 położonych w obr. nr 3 miasta Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 15 w sprawie 
wyrażenia zgody na bez przetargowe oddanie w użytkowanie wieczyste działki nr 1244 położonej 
w obr. 2 miasta Węgorzyno na rzecz Polskiego Związku Działkowców oraz udzielenie bonifikaty 
od opłat za użytkowanie wieczyste. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo -  Gospodarczej  p.  Mazuro  – Komisje  wnioskują  o 
oddalenie  projektu  uchwały  do  czasu  podpisania  aktu  notarialnego  do  przejęcia  ogródków 
działkowych na  ulicy  Drawskiej.  Wcześniej  przedstawiciele  oferowali,  że  nam zwrócą  ogrody 
działkowe na  Drawskiej  w zamian  jak  im przekażemy ogrody  na  wyjeździe  na  Łobez.  Ja  na 
Komisji  sugerowałem  Pani  Burmistrz,  że  jeżeli  oni  maja  ogrody  tzw.  działkowe  a  ich  nie 
wykorzystują z przeznaczeniem to powinniśmy je zabrać i nie prosić nie wiem czy Pani mecenas, 
jeżeli ktoś otrzymał cos bezpłatnie w użytkowanie na ogrody działkowe i od wielu, wielu lat nie 
są  one  użytkowane,  to  powinniśmy  przejąć  z  mocy  prawa,  wiem,  że  tam z  Warszawy  maja 
przyzwolenie, aby nam te ogródki przekazać

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – ale użytkowanie wieczyste nie wygasa z mocy prawa, 
że jest nie używane tylko tak jest przy służebnościach. Jeżeli służebność nie jest wykonywa przez 
lat 10 czy więcej to wygasa a tutaj jakby samo prawo nie wygasa i póki maja tytuł prawny mogą 
korzystać i nie ma możliwości tak jak Pan mówi z mocy prawa niewykorzystywane 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – mamy wniosek Komisji o oddalenie projektu uchwały. Kto 
jest za przyjęciem wniosku Komisji proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało:
Za - 9 
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – na druku nr 16 mamy kolejny projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości  niezabudowanej  oznaczonej  nr  87/4  położonej  w 
miejscowości Wiewiecko. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro – Komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – czy są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem 
projektu uchwały na druku nr 16? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 7
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 2
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 407/2009
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 

87/4 położonej w miejscowości Wiewiecko
(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 17 w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie niewyodrębnionego lokalu użytkowanego nr 5 przy ul. Runowskiej 2 
w  Węgorzynie  wraz  z  oddaniem  w wieczyste  użytkowanie  ułamkowej  części  gruntu.  Proszę 
Komisje o opinię.

Przewodniczący Komisji  Budżetowo  -  Gospodarczej  p.  Mazuro  –  Komisję  ten  projekt 
uchwały po głosowaniu zaopiniowały negatywnie 

Pani  Burmistrz – ja  chciałabym tutaj  prosić  Wysoką Radę o przyjęcie  tej  uchwały,  ponieważ 
wszystkie te lokale gmina już sprzedała i to jest chyba jeden z ostatnich lokali użytkowych jest w 
kamienicy  gdzie  już  prawie  wszyscy  wykupili  mieszkania  mamy jeszcze  tylko  jeden lokal,  ale 
chyba będzie niedługo złożony wniosek o wykup i w końcu była tutaj taka polityka komisji żeby 
zbywać się mieszkań lokali  i  nich przejmują to wspólnoty  a tutaj  Komisja negatywnie,  po co 
przecież to jest lokal, w którym gmina nie będzie prowadziła żadnej działalności a jeżeli są osoby, 
które chcą prowadzić działalność niech kupią lokal 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – radna Kamińska proszę

Radna Kamińska –  Komisja  opiniując  sugerowała  się  tym,  że  właśnie  odwrotnie  w gminie 
powinien być taki lokal gdzie ktoś przyjdzie i raz na jakiś czas chce wynająć na jakąś różna swoją 
działalność natomiast mówiliśmy cały czas o sprzedawaniu mieszkań komunalnych natomiast nie 
mówiliśmy nigdy o lokalach użytkowych także takie sprostowanie
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Przewodnicząca  Rady Miejskiej  – dziękuje,  czy  jest  jakiś  wniosek?  Nie  widzę.  Kto  jest  z 
przyjęciem projektu uchwały na druku nr 17? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 0
Przeciw - 7
Wstrzymało się – 2
Uchwała nie została podjęta 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – kolejny  projekt  uchwały jest  na druku nr 18 w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanych w trybie bez 
przetargowym oznaczonych numerami 560/4, 654/1, 654/2 i 654/3 położonych w obrębie nr 3 
miasta Węgorzyno. Proszę Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro – Komisję projekt uchwały 
na druku nr 18 zaopiniowały pozytywnie

Przewodnicząca Rady Miejskiej – czy są jakieś wnioski? Radna Kamińska proszę

Radna  Kamińska –  sprzedaliśmy  już  tyle  takich  różnie  to  nazwać  w  każdym  bądź  razie 
działeczek malutkich, które są przed domem czy za domem i ludzie muszą mieć uregulowane 
pewne  rzeczy  i  do  tej  pory  mogliśmy zastosować bonifikaty  dla  wszystkich  ogólnie  na  ulicy 
Runowskiej,  Węgorzyńskiej  zdarzały się takie rzeczy wtedy teraz przyjmowanie bonifikaty,  bo 
trzy osoby się upomniały to trochę jest nie porządku, bo albo stosujemy dla wszystkich, bo na 
wsiach też tak jest prawda tylko nie są sprawdzone albo przyjmijmy dla wszystkich, dla których w 
takiej sytuacji się znajdą a nie wymieniamy trzy działki i przyjmujemy kolejną uchwałę

Pani Burmistrz – ale tu mamy akurat trzy

Radna Kamińska – jest trochę więcej 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – akurat tu mamy sześć jedna w ogóle nie jest ujęta

Zastępca Burmistrz p. Makarec – to jest pod budownictwo mieszkaniowe a tam jest użytkowy 
lokal jeden i drugi 

Radna Kamińska – ale na wioskach jest trochę więcej takich rzeczy

Pani Burmistrz –ale one dopiero wychodzą z czasem

Radna Kamińska – dlatego mówię otwórzmy uchwałę a nie zamkniecie ją dla trzech działek

Radca  Prawny  Pani  Agnieszka  Lidke –  uchwała  musi  być  indywidualna,  jeżeli  chodzi  o 
bonifikaty  dla  określonego  nabywcy,  więc  nie  możecie  robić  Państwo  grupowej  uchwały  dla 
bonifikaty, bo taka byłaby nieważna 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –to teraz taki wniosek,  aby takie informacje umieszczać w 
gazecie, na internecie, że są takie możliwości z tym, że Rada musi podjąć uchwałę, ale podjąć 
uchwałę na wniosek zainteresowanych.

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – ale w określonych przypadkach, bo tam są określone 
cele 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze ja nie będę precyzowała treści informacji

Pani Burmistrz –to dotyczy stanów zaszłościowych 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – jeśli  nie ma wniosków przechodzimy do głosowania nad 
drukiem nr 18. Kto jest za podjęciem projektu uchwały proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 6
Przeciw - 1
Wstrzymało się – 2
Uchwała została 
podjęta 

Uchwała Nr 408/2009
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanych w trybie bez przetargowym oznaczonych numerami 560/4, 654/1, 654/2 i 
654/3 położonych w obrębie nr 3 miasta Węgorzyno

(uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – przechodzimy do druku nr 19 w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż w trybie  bez przetargowym udziału do ¾ części  w nieruchomości  zabudowanej 
oznaczonej  numerem ewidencyjnym 165  położonej  w obrębie  Połchowo.  Proszę  Komisję  o 
opinię

Przewodniczący Komisji  Budżetowo -  Gospodarczej  p.  Mazuro  – Komisje  wnioskują  o 
oddaleniu projektu uchwały w celu uregulowania własności grunty. Na Komisji dowiedzieliśmy 
się, że tam są tytuły wykonawcze wyroki i tam jest nieuregulowany temat i praktycznie można tą 
działkę sprzedać z tymi nieskończonymi tematami, ale jak gmina nie skończyła cos na swojej 
działce nie zrealizowała wyroku

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – ja chcę tu wskazać, że Kancelaria wydawała opinię na 
ten  temat  i  nie  ma  żadnej  kwestii  gmina  spór  z  kim  kolwiek  jest  kwestia  osoby  która 
wynajmowała od gminy ten teren i przekroczyła w trakcie budowy granice nieruchomości gminy 
przepisy wtedy mówią o sporze pomiędzy właścicielem a posiadaczem czyli najemcom. Gmina, 
jako w taki spór nie jest włączona, dlatego na pewno to nie jest powód zresztą Mecenas Judek 
wydawał pisemną opinie  na ten temat na pewno nie  jest  to powód żeby wstrzymywać się  z 
decyzją a co więcej jest na korzyść gminy pozbyć się tego problemu, jeżeli  stronami sporu są 
posiadacz, który przekroczył i Pani, która jest właścicielką i która ma prawo do tego a gminie jest 
korzystniej wyjść całkowicie po za ten spór, bo wszystkie roszczenia, jakie ma właściciel ma do 
posiadacza, który na podstawie tytułu prawnego posiadał i przekroczył granice nieruchomości 

Radna Kamińska – akurat w tym przypadku się z Panią nie zgadzam, ponieważ jeśli mogę nie 
zgadzam się z tym, co Pani powiedziała,  dlatego,  że gmina jest  ¾ udziałowcem i  budynku i 
gruntu wobec tego roszczeni, które dana osoba wiąże pozyskania swojego grunty jak zarówno i 
gminy jak i tego Pana to jest moje zdanie

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – ..  231,  który mówi o tym, że w przypadku,  kiedy 
przekracza się granice mówi o posiadaczu a nie właścicielu Sąd bada legitymacje bierną w ten 
sposób, czynną też zależy od tego czy właściciel czy posiadacz wszedł w spór na tej zasadzie, kto 
był właścicielem działki gdzie przekroczono granice i tam stroną jest właściciel a jeżeli chodzi o 
działkę,  którą przekroczono granice budynku to legitymację  ma osoba,  która przekroczyła tą 
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granicę  i  w tym czasie  miała  tytuł  prawny to  jest  posiadacz  a  nie  właściciel,  dlatego  w tym 
przypisie ustawodawca używa słowa posiadacz a nie właściciel 

Pani  Burmistrz –  chciałam  tutaj  dodać,  że  nie  możemy  mówić  o  jakimś  przekroczeniu 
naruszenia prawa, ponieważ cala sprawa była badana na wniosek właścicielki przez Powiatowy 
Inspektorat Nadzoru Budowlanego i chyba po dwóch czy trzech latach postępowania sprawy 
zostały uregulowane, została wydana decyzja o użytkowaniu. Właścicielka zaskarżyła tą decyzję 
Powiatowego Inspektoratu do Szczecina

Zastępca Burmistrza p. Makarec – i podtrzymał

Radna Kamińska – nie podtrzymał Pani Zosiu, bo sprawa dalej toczy się w Sądzie także sprawa 
nie jest skończona proszę nie mówić

Pani Burmistrz – Wojewódzki Inspektorat podtrzymał, ale strona może jeszcze zaskarżyć do 
sądu także jakby tutaj organy, które są władne i wypowiedziały się w tej sprawie, czyli najemca, 
który  mieszka  na  własności  gminy  zostały  przez  odpowiednie  organy  rozstrzygnięte  i  w 
momencie, kiedy ten najemca sam chce kupić od gminy te udziały i już on występowałby przed 
Sadem pozywany przez właścicielkę to jest korzystnie dla gminy. Spór trwa chyba 15 lat 

Zastępca Burmistrza p. Makarec –Pani Burmistrz gmina skomunalizowała to w 2003 roku i 
weszła, jako współwłaściciel 

Pani Burmistrz – więc proszę Państwa chcemy to uregulować i sprzedaż jest jak najbardziej 
zasadna ja proszę radnych aby głosowali za zbyciem tych udziałów

Przewodnicząca Rady Miejskiej  – ja  powiem tak,  jeśli  gmina w tym momencie,  gmina  to 
powinna dbać o mieszkańców w tym momencie zasadne jest, aby gmina nie wrażała zgody i nie 
zbywała tego, ponieważ może być to taki bodziec dla tego, który chce to nabyć do uregulowania 
tych wszystkich waśni do uregulowania tej sprawy. Ponieważ do Rady Miejskiej wpłynęło pismo 
Pani  Małgorzaty  Kuźmińskiej  dotyczy  właśnie  tego  projektu  uchwały,  w  którym  teraz 
rozmawiamy  jest  to  sprzeciw  ja  tu  postaram  się  szybko  streścić,  przeczytać  /odczytanie 
sprzeciwu, pismo jest załącznikiem nr 14 do niniejszego protokołu/ 

Pani Burmistrz –jeszcze dodam, że gmina nie wykonuje wyroków i my nie mamy wpływu na 
postępowanie komornicze o wydanie nieruchomości, jeżeli zbędziemy udziały to postępowanie 
komornicze będzie prowadzone już wobec nie gminy tylko właściciela, który nabędzie udziały 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –mamy wniosek o oddalenie w celu uregulowania własności, 
kto jest za przyjęciem tego wniosku proszę o podniesienie reki
 Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 6
Przeciw - 0
Wstrzymało się – 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – na druku nr 20 mamy kolejny projekt uchwały w sprawie 
skargi dotyczącej działań Burmistrza Węgorzyna. Wspomnę tylko, że skarga na działania 
Burmistrz została przesłana do Wojewody szczecińskiego i Wojewoda skierował pismem do 
Rady Miejskiej w Węgorzynie celem rozstrzygnięcia. Słucham wniosków. Proszę radna Kamińska
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Radna Kamińska – ja nie stawiam na razie wniosku, ale tylko chciałam powiedzieć o absurdzie 
tego,  co się  stało nagle  przestępca,  który  handlował  marichłaną  został  zamknięty  w areszcie 
śledczym

Przewodnicząca Rady Miejskiej – hodował

Radna Kamińska – przepraszam hodował, przepraszam hodował rzecz i ma większe prawa niż 
my tak to jest tylko absurdalnie,  bo mówię to tylko w eter,  bo co ja mogę w Sejmie nic nie 
zmienimy, ale to już jest po prostu chore gdzie ktoś, kto źle postępuje chce mieć jeszcze lepszą 
drogę żeby móc lepiej wywozić i hodować czy lepsze sadzonki przywozić nie wiem

Radny Mazuro – Kaszubska 28 jest nadal aktualne?

Przewodnicząca Rady Miejskiej –  trudno mi powiedzieć  pismo jest  od Wojewody  z  lipca 
Wojewoda przysłał również w lipcu. Powiem tak skoro pismo trafiło do Wojewody a Wojewoda 
ma siedzibę w Szczecinie i prawdopodobnie pochodzi też ze Szczecina to myślę, że powinien być 
zorientowany, co znajduje się pod adresem tutaj wnioskodawcy. Proszę radny Hlib

Radny Hlib - żeby nie przedłużać czasu radni mieli materiały sołtysi tak samo na stronie 104 
pozwoliłem sobie podkreślić trzecie zdanie od góry odstąpił od żądania remontu mostu później 
sobie przypomniał, że mostem można wyremontować pominę fakty dzieci policjantów podpalą 
dom w Połchowie, nie odpowiedzi na pisma tego człowieka z policji  historia jest bogata sam 
zresztą w piśmie z 13 lipca pisze na wstępie owszem zgodziłem się na to żeby zrobić później 
mamy mnie zatrzymano dnia 15 października 2008 roku o godzinie 14:00 do dziś przebywam w 
Areszcie Śledczym w Szczecinie i tu jest fundamentowe zdanie i nie mam możliwości wykonania 
zjazdu. Stawiam wniosek o to aby uchwałę na druku nr 20 § 1 uznaję się za bezzasadną skargę 
złożoną przez Pana Marka Podleckiego w dopisce,  że w pierwszej  wersji  człowiek ten chciał 
zgodził się, że on sam to zrobi potem odstąpił od żądania remontu mostku później się namyślił 
historia jest bogata i z takimi dwoma zapisami proponuję uchwałę poddać pod głosowanie i nie 
będziemy przedłużać 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – proszę Panie sołtysie

Sołtys Sobczyk – szanowni Państwo w woli refleksji coraz częściej będzie taka sytuacja, że na 
rynku wtórny jest handel mieszkaniami, ludzie kupują mieszkania i wiedzą, bo przecież się nie 
kupuje w ciemno przecież wiem, co kupuje, jaka jest droga, jakie są inne rzeczy i później jest tak 
kupię, ale spróbuje na Gminie wymusić żeby mi to zrobiła i tak się to robi ja nie mówię, że 
wszyscy, ale generalnie takie rzeczy kupuje się po to żeby a ja już miałem taki przypadek i nie 
dajmy się zwariować 

Zastępca  Burmistrza  Pani  Zofia  Makarec –  ja  jeszcze  chciałam cos  dodać  odnośnie  tej 
nieruchomości  ta  nieruchomość  w ciągu roku  miała  12  właścicieli,  było  12  właścicieli  na  tą 
nieruchomość i zawierał akty notarialne ten sam notariusz także tak dla informacji

Radny Kłosiński – to kasy zrobił na tej chałupie 

Zastępca Burmistrza Pani Zofia Makarec – nie zdążyli zmienić w księdze wieczystej już był 
następny i następny 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – może tam są grunty dobre 
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Radny Hlib –  to  był  mój  wniosek  ze  względu  na  to,  że  osoba  skarżąca  wcześniej  sam się 
zgodziła  na wyremontowaniu mostku a później  odstąpił  od tego i  później  pisze,  że siedzi  w 
areszcie i nie może sobie zrobić 

Radny Mazuro – z dokumentów wynika, że jest skarga bezzasadna 

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – Państwo nie powinni tego zawierać w uchwale tylko w 
uzasadnieniu 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –  wniosek  radnego  Hliba  brzmi,  aby  uznać  skargę  za 
bezzasadną ze względu na to, że osoba skarżąca odstąpiła od żądania remontu mostku zgodnie z 
notatką sporządzoną w dniu 01 sierpnia 2008

Pani Skarbnik – a jeżeli by nie odstąpił to, co Gmina ma obowiązek robić?

Radny Hlib – nie to już byłoby inaczej 

Radca Prawny Pani Agnieszka Lidke – ja proponuję właśnie uznać skargę za bezzasadną a 
napisać  porządne uzasadnienie,  ponieważ  tak krótkie  uzasadnienie  może spowodować,  że  on 
dalej  będzie  się  odwoływał  i  uchwała  żeby  była  za  bezzasadną  a  uzasadnienie  żebyście  dali 
wytyczne i ktoś tutaj wykona porządne uzasadnienie tego 

Radny Hlib – to może Pani mecenas, bo zna Pani temat

Radna Kamińska – bo on nie ma co do roboty tylko pisać listy to niech pisze 

Radny Hlib – ale Pani mecenas ma rację i tak trzeba napisać żebyśmy do tematu nie wrócili

Przewodnicząca Rady Miejskiej – takiego nie możemy przyjąć ja bym przyjęła to co zostało 
przeczytane przeze mnie. Zawsze mieliśmy uzasadnienie krótkie jednym zdaniem. Radny Hlib 
proszę postawić wniosek jaki ma być

Radny  Hlib –  uznaję  skargę  za  bezzasadną  złożoną  przez  Pana  Marka  Podleckiego 
zamieszkałego  przy  ulicy  Kaszubskiej  28  Szczecin  dotyczącą  działań  Burmistrza  Węgorzyna 
kropka § 2 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za przyjęciem wniosku postawionego przez radnego 
Hliba? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca Rady Miejskiej – kto jest za podjęciem uchwały z przyjętym wnioskiem kto 
jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 
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Uchwała Nr 409/2009
w sprawie skargi dotyczącej działań Burmistrza Węgorzyna
(uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –przechodzimy  do  kolejnego  druku  nr  21  to  dzisiaj 
wprowadzony  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Węgorzyno  do  projektu  „Uczniowie  Szkoły 
Podstawowej w Węgorzynie śmiało spogląda w przyszłość” w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego Program Operacyjny  Kapitał  Ludzki,  Działanie  9.1/  Poddziałanie  9.1.2.  Proszę 
Komisję o opinię

Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej p. Mazuro –Komisje miały go już na 
posiedzeniu i zaopiniowały pozytywnie 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –wnioski są? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto 
jest za podjęciem uchwały w treści jak mówi o tym druk nr 21 proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Uchwała została podjęta 

Uchwała Nr 410/2009
w sprawie przystąpienia Gminy Węgorzyno do projektu „Uczniowie Szkoły Podstawowej 

w Węgorzynie śmiało spogląda w przyszłość” w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego Program Operacyjny Kapitał Ludzki, Działanie 9.1/ Poddziałanie 9.1.2

(uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu)

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  kolejny  projekt  uchwały  ostatni  w  sprawie  złożeń  do 
projektu budżetu Gminy na 2010 rok druk nr 22. Komisje nie miały. Proszę o dyskusję. Radna 
Kamińska proszę

Radna Kamińska – ja proszę o dopisanie woda Kraśnik, Kąkolewice, Lesięcin Ustala się na rok 
budżetowy 2010 następujące priorytety polityki budżetowej i kierunki działań i jako inwestycje 
podpunkt e i teraz przeczytam inwestycje a) rozbudowa oczyszczalni ścieków wraz z przebudowa 
przepompowni  w  ul.  Runowskiej  w  Węgorzynie,  b)  budowa  i  przebudowa  kanalizacji  sieci 
kanalizacji sanitarnej i wodociągowej z przyłączami w granicach „Aglomeracji Węgorzyno” – I 
etap,  c)  Termomodernizacja  budynków  użyteczności  publicznej:  Szkoła  Podstawowa  w 
Węgorzynie, Przedszkole Publiczne i Biblioteka Publiczna, d) Budowa i odwodnienie drogi w m. 
Gardno wraz z odwodnieniem drogi asfaltowej prowadzącej do  m. Gardno dlatego teraz tak to 
są duże inwestycje i teraz z całym szacunkiem woda się nie znajdzie w nim prawda

Przewodnicząca Rady Miejskiej – Radna Kamińska jak tam miejscowości

Radna Kamińska – Kraśnik, Kąkolewice, Lesięcin, Gardno

Przewodnicząca Rady Miejskiej – radny Hlib proszę

Radny Hlib – punk c termomodernizacja w Węgorzynie już traw czy to jest 

Pani Skarbnik – jako co
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Pani Burmistrz – wymiana centralnego ogrzewania

Radny Hlib – ok znamy temat i  tutaj  Przewodnicząca  zauważyła Biblioteka  Publiczna a nie 
Miejska 

Pani Skarbnik –Biblioteka Publiczna
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej – dobrze czy są jeszcze jakieś wnioski czy wszyscy się zapoznali, 
jakie  się  ustala  wskaźniki  do  projektu  budżetu?  Może  podam  w  zakresie  dochodów 
uwzględnieniem:  wzrostu  stawek  podatków  i  opłat  lokalnych  do  5  %,  subwencje  ogólne  w 
wysokości  ustalonej  przez  Ministerstwo  Finansów,  dotacje  na  zadania  zlecone  w  wysokości 
określonej przez Wojewodę Zachodniopomorskiego w zakresie wydatków budżetowych projekt 
wydatków powinien zabezpieczyć głównie finansowanie zadań gminy określonych w ustawie z 
dnia  08 marca 1990 roku o samorządzie  gminnym, finansowanie  zadań zleconych w ramach 
dotacji z budżetu państwa, przewidywany wzrost pozostałych wydatków bieżących w stosunku 
do 2009 r.  nie więcej  niż o wskaźnik inflacji  i  wynikających z zawartych umów i uregulowań 
prawnych  i  jeszcze  trzeci  wskaźnik  przy  wydatkach  wzrost  wynagrodzeń  dla  pozostałych 
pracowników do 9 %. Czy są jeszcze jakieś wnioski oprócz radnej Kamińskiej albo uwagi? Proszę 
Pan Drozdowski.

Pan Józef Drozdowski – jak już Państwo mieliście uchwałę na druku nr 8 tam jest załącznik 
tam przy tym limicie te inwestycje na 2010 rok ta inwestycja jest ujęta i tam jest zapisana kwota 
dokładnie  209  tys.,  bo  to  według  tego  harmonogramu na  druku  nr  8  w tych  wydatkach  ta 
inwestycja ma być zrobiona w ciągu dwóch lat tak tam jest zasadne tak mówię o wodzie warto 
zacząć w 2010 a skończyć w 2011 to jest dość ważne a mieszkańcy już o tym mówili a woda też 
jest bardzo ważna dla tych miejscowości

Przewodnicząca Rady Miejskiej  –  są jakieś wnioski? Nie widzę. Kto jest za wnioskiem radnej 
Kamińskiej,  aby  dopisać  w  §  1  pkt.  1  podpunkt  e  wodociąg  Kraśnik,  Lesięcin  Kąkolewice, 
Gardno? Kto jest za proszę o podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 9
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 0
Wniosek został przyjęty

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  –  kto  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  złożeń  do 
projektu  budżetu  Gminy  na  2010  rok  wraz  z  przyjętym  wnioskiem?  Kto  jest  za  proszę  o 
podniesienie ręki
Na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 9 radnych, głosowało: 
Za - 8
Przeciw - 0
Wstrzymało się - 1
Uchwała została podjęta 

Uchwała Nr 411/2009
w złożeń do projektu budżetu Gminy na 2010 rok

(uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu)
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Przewodnicząca Rady Miejskiej – wyczerpaliśmy punkt podejmowania uchwał przechodzimy 
do  kolejnego  odpowiedzi  na  wnioski  i  zapytania  radnych  oraz  na  interpelacje  zgłoszone  na 
poprzednich sesjach proszę Pani Burmistrz

Pani Burmistrz – Pani radna Kamińska świetlica Połchowo, kiedy decyzja na użytkowanie, więc 
informuję,  że  dokumenty  zostały  złożone  u  inspektora  budowlanego  na  wydanie  decyzji  o 
użytkowanie 

Radna Kamińska – z tego, co wiem to jest nieskończone docieplenie, dlatego nie było wydane

Pani Burmistrz- to w ogóle nie było planowane, świetlica Kraśnik, że tam zacieka nie wiem 
gdzie zacieka 

Radna Kamińska – przy kominie zacieka już wszystko jest ładnie tylko już są zacieki na nowo 

Pani Burmistrz-zapisałam i Pan Romańczyk to sprawdzi. Pani Pacholska, w jakim charakterze 
pracuje

Radna Kamińska – nie, nie pytam, bo z tego, co wiem to, jako kto pracuje w naszej gminie

Pani Burmistrz – Pani Pacholska zatrudniłam ja na zastępstwo za pracownika,  który jest na 
urlopie  wychowawczym  i  teraz  pracownik  wraca  1  października  już  do  pracy  i  umowa  na 
zastępstwo się zakończy 

Radna Kamińska – a oprócz tego, co jeszcze robi

Pani Burmistrz- jest koordynatorem projektu przedszkola

Radna Kamińska – a jeśli chodzi o zastępstwa w szkołach to też ma 

Pani Burmistrz- to o tym decyduje już dyrektor to nie moja sprawa

Radna Kamińska – ale widomości ma Pani na dzisiaj, że pracuje w szkole, że jest zatrudniona i 
również w listach płac 

Pani Burmistrz- proszę Państwa wynikła taka sytuacja, że zachorowała pracownica, która jest na 
płacach dla nauczycieli i po prostu trzeba zrobić płace do końca września i Pani dyrektor prosiła, 
aby ktoś z Urzędu umie to zrobić zna się na tych sprawach żeby wykonał to, więc się z Panią 
Sekretarz zastanawiałyśmy, która z pracowników może to wykonać i wyszło ostatecznie, że Pani 
Pacholska pracowała na tym programie przynajmniej zna kadry zna płace i zakładam, że sobie 
poradzi i te płace zostaną naliczone. Pan radny Szymko przejęcie działki od Agencji nie wiem, o 
co chodzi?

Wiceprzewodniczący Rady p. Szymko – w Mielnie przy jeziorze

Pani Burmistrz- to jest już wniosek załatwia to Pan Jóźwiak jest to na cele publiczne w studium, 
więc na pewno nam to Agencja przekaże. Zwierzynek ubytek na ścianie to zapewne zrobimy taki 
sam przegląd dla wykonawcy jak w Gimnazjum. W grudniu została oddana remiza w Zwierzynku, 
więc  w  najbliższym  czasie  taki  przegląd  się  odbędzie.  Pan  radny  Kołodyński  centrum 
komputerowe  uzgodniłam  z  Panią  dyrektor  Gębką,  że  godziny  na  pracownie  komputerową 
zostaną  podzielone  2  godziny  dla  nauczyciela  Gimnazjum  i  2  godziny  dla  nauczyciela 
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podstawówki,  ponieważ  będzie  właściwie,  jeśli  z  Panem Jaskólskim będzie  tak  zwana starsza 
młodzież i mieszkańcy a z Panem Rególskim będą te mniejsze dzieci, więc to jest uzgodnienie z 
dyrektorami i tak chcemy to zrobić. Następnie sołtys z Mielna most sprawdzimy zapisałam, bo 
nie mam wiedzy.  Podlipce  sołtys tutaj  zgłosił  konary,  ale  generalnie  mam sygnał również od 
przewoźników,  że  musimy  przyciąć  gałęzie  na  całej  trasie,  które  jeżdżą  autobusy  szkolne. 
Oznakowanie wiem, że jest bardzo dużo zamówionych tablic,  więc nie wiem czy akurat te są 
zamówione, ale jest duża ilość. Pan sołtys z Winnik sprawa dwóch posesji jedna to wiem, że jest 
Skarbu Państwa 

Sołtys Sobczyk – ja chciałbym żeby było tam posprzątane

Pani  Burmistrz-  ale  to  już kolejne  pisma idą,  będziemy monitować.  Pani  radna Kuźmińska 
dotyczy osiedla to proszę bardzo zapraszam na stronę aktualności albo nie Pani Sekretarz pomyśli 
gdzie to zamieścić. Mała architektura na osiedlu jest projekt zmian skomasowaliśmy różne ścinki i 
prace idą a na przyszły rok będzie zagospodarowanie z tym, że już wiadomo, że na osiedlu będzie 
plac zabaw w ramach tego projektu 23 place zabaw i to jest planowane za blokiem Grin-Budu. 
Dotyczy rowu to Wojewoda ostatnio przesyła nam różne rzeczy skomunalizowane i również z 
mocy prawa przekazał ten rów na mienie gminy do tej pory było Skarbu Państwa. Przychodnia 
sprawa okien to Pani Przewodnicząca mówiła, że pieniądze były w budżecie w grudniu ubiegłego 
roku 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – w grudniu pytałam czy pieniądze są w budżecie na wymianę 
okien Pani powiedziała, że tak

Pani Burmistrz – nie, nie ja dopiero przedkładałam budżet i nie było takich pieniędzy, ale każdy 
budżet czyta tym bardziej przewodnicząca 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – tak, ale jak jest na remonty komunalne czy na inwestycje to 
nie ma wymienionych wszystkich załączników do każdego punktu nie ma 

Pani Burmistrz – to się tak złożyło, że Pani doktor zaczęła robić remont na pierwszym piętrze i 
wyszła sprawa okien,  że gmina powinna zrobić okna gdyby nie ta dotacja zwrotu z MEN to 
można wybyło z tych różnych paragrafów tak jak Państwo widzieliście pozbierać i Pan Leszek 
nawet był  w Przychodni  zrobił  obmiary tych okien i  przymierzałam się,  że zrobimy te okna 
wyszły inne wydatki ważniejsze i nie jestem wstanie się z tego wywiązać chyba, że się okaże, że 
jakiś  zadanie  jest  z  jakiś  przyczyn  nierealizowane  to  będę  proponować  Radzie  przeniesienie 
pieniędzy.  To  całe  osiedle  domków  jednorodzinnych  Witosa  i  chodniki  po  kanalizacji  i  po 
gazyfikacji żadnych chodników nie będę robić i jest to chyba oczywiste. Remonty chodników na 
ulicy Kościuszki tez nie będziemy robić i jeżeli jest jakaś dziura w jezdni to jest droga powiatowa 
to będziemy monitować. Powiat zabezpieczył środki na wymianę chodników w ulicy Kościuszki 
na przyszły rok mamy podpisane porozumienie i cześć tego porozumienia wykonaliśmy w tym 
roku jak oddawaliśmy Gimnazjum i ten kawałek został wykonany Powiat kupił materiał a nas 
robocizna i jak pójdzie kanaliza i gazyfikacja to chodniki na Kościuszki. Tylko na pewno już się 
nie  odważę układać  Kościuszki  grupą ludzi  z  robót  publicznych,  bo to jest  nie  możliwe  do 
wykonania musi być kwota zaplanowana w budżecie o wiele większa. Chodnik w ulicy Podgórnej 
będzie wykonany przy okazji inwestycji. Pan radny Kłosiński Sulice obciąć gałęzie mamy ludzi do 
odróbki.  Pan radny Mazuro sprawa wody w Ginawie przyjmuje to do realizacji  w ramach tej 
informacji  będzie  sprawa  przedłożona  Radzie.  Pan  radny  Hlib  jeden  wielki  koncert  życzeń 
nieczystości  dla przedszkola to jest sprawa w toku. Objazd gminy to jest to tak jak mieliśmy 
ostatnio, więc może pod koniec października. Alejki na cmentarzach Pan Makarski w tym roku 
miał wykonać dwa cmentarze jeszcze nic nie robił, więc mu przypomnimy. Modernizacja szlaku 
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PKP spotkałam się z dyrektorem Matuszczakiem z naczelnym to jest modernizacja tory Runowo 
– Łobez, bo to jest tylko modernizacja toru, więc sobie nie wyobrażajmy, co będzie zrobione, 
peron będzie też w jakiś sposób odnowiony. Było pytanie dyrektora czy mają zostawić tą wiatę, 
która taka jest murowana czy wymienić na nową powiedziałam, że ma zostać ta, która jest, bo jak 
będzie plastikowa to po pierwszy sezonie już będzie leżała połamana w krzakach i zostanie ta, 
która jest a Pan sołtys w ramach estetyki będzie ja malował 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – ale Pani Burmistrz ta wiata przystankowa to Gmina nie 
miała podpisanego porozumienia z PKP? Że to wyremontuje?

Pani Burmistrz – tak dostaliśmy materiały od PKP to wymalowaliśmy i ławkę postawiliśmy, ale 
to tak raz w roku pobiałkować odnowić na wiosnę. Jeszcze tylko dodam, że mam umówione z 
dyrektorem Matuszczakiem, że postawi wiatę na przystanku w Lesięcinie także to muszę jeszcze 
dopilnować,  bo  to  jest  obiecane  ustnie  nie  ma  tego  w  inwestycji,  ale  obiecał  dyrektor  na 
jubileuszy, że to zrobi. Kolejna interpelacja Mieszewo plaża sprawa jest w toku wniosek jest u 
Nadleśniczego, weźmiemy w dzierżawę. Odnowa przystanków ostatnio Pan Makarski przejechał 
całą gminę i odnowił przystanki. Przystanki na przyszły rok będziemy znowu odnawiać, jeżeli 
mamy, co roku wydawać kilka tysięcy na odnowienie przystanków a za chwile  znowu ktoś je 
pobrudzi  i  ja  tutaj  bym  apelowała  do  sołtysów  z  funduszy  sołeckich  musicie  te  przystanki 
odnawiać,  jeżeli  są  murowane to je  odnawiać.  Sprawa śmietniczki  faktycznie  w tamtym roku 
zakupiłam do każdej miejscowości śmietniczki i zawsze jak kończą się roboty publiczne i nie ma, 
kto wyjąć tego worka ze śmietniczki to będzie problem ja uważam, że sołtysi może cie sami to 
rozwiązać,  ktoś  jest  do  odpracowania,  ale  macie  te  pojemniki  przy  świetlicach  wrzucić  do 
pojemnika dajcie spokój żeby się tym zajmowała. Rady Sołeckie maja [pieniądze mają u[ranienia 
dajemy wam ludzi z robót publicznych i taki sprawami proszę zajmować się w sołectwie. Gałęzie 
na poboczu to na pewno powiat zabierze 

Sołtys Sobczyk – oni jeżdżą taką specjalna maszyną i ona to od razu przerabia także spokojnie i 
jak zrobili do tej pory tyle to i tak się cieszyć i szybko to zrobili nie jest tak źle a teraz leży to i  
wyschnie ładnie 

Pani Burmistrz – tak właśnie to musi wyschnąć, to chyba wszystko a jeszcze studnia to tłok 
muszą wymienić i docieplenie dachu to nie pamiętam zakresu prac to sprawdzę

Sołtys Sobczyk – a to ważne 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej –przechodzimy  do  kolejnego  punktu  informacje 
Przewodniczącego Rady 

Sołtys Sobczyk –jeszcze chwileczkę chciałem się cos zapytać, ale wyleciało mi o zarządzenie 
dożynki, bo to nie o to chodzi, że to żart, ale rzeczywiście nie było komisji, która miałaby oceniać 
estetyczne sołectwo. Tylko ja czytam zarządzenie wyraźnie do końca sierpnia a będą nagrody we 
wrześniu na dożynkach 

Przewodnicząca Rady Miejskiej –a pisało, którego roku

Sołtys Sobczyk –właśnie tu ma Pani rację 

Pani Burmistrz – ja przypuszczam, dlaczego powstałe ten błąd ten regulamin był pisany chyba 
na wiosnę, kiedy ruszał konkurs i zawsze przyjmujemy, że dożynki są do końca września a że 
dożynki sołectwo Przytoń zrobiło pod koniec sierpnia, także będzie zrobione
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Sołtys Sobczyk –jak się coś pisze to trzeba się tego trzymać, konsekwencją musi być 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – przechodzimy do punktu 6 informacje Przewodniczącego 
Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym była przerwa urlopowa, ale ja nadal się 
spotykałam z mieszkańcami na telefony umawiałam się przyjmowałam interpelację,  składałam 
interpelacje oprócz tego uczestniczyłam w festynie „Lato z węgorzem” ufundowałam statuetki 
dla  sportowców.  W Zwierzynku  w  turnieju  piłki  nożnej  byłam organizatorem wraz  z  radna 
Kamińską oraz fundatorem nagród w konkursach dla dzieci i również ufundowałam nagrodę dla 
najlepszego  zawodnika.  Uczestniczyłam  w  dożynkach  gminnych  w  Przytoniu.  Byłam  w 
Siekierkach 1 września wraz z radną Kamińską i radnym Wilkiem uczestniczyliśmy w obchodach 
II Wojny Światowej była to pielgrzymka samorządowa. W Radowie Małym uczestniczyłam w 
dożynkach powiatowych tyle z moich międzysesyjnych działań. Wolne wnioski i komunikaty 

Sołtys  Sobczyk –  serdecznie  zapraszam  wszystkich  zainteresowanych  na  zebranie  sołectwa 
Winniki 23 września o godzinie 18 w posesji nr 17. Proszę Państwa bardzo serdecznie chciałbym 
podziękować Pani  Burmistrz  w imieniu  mieszkańców i  własnym za doświetlenie  Winnik tam 
nieruchomości  23,  22,  19  są  bardzo  zadowolenie  i  można  się  przejść  na  wieczór  i  tutaj  ta 
nieruchomość 110 szpeci całą robotę. Bardzo dziękuję w imieniu moim za dofinansowanie od 
kolegi z Komisji Alkoholowej nasze dzieci pojechały na wycieczkę a dofinansowali transport jak 
chcecie Państwo mogę pokazać zdjęcia. W ramach ponad projektu pojechały dzieci do Szczecina 
do kina, dziękuje i proszę o jeszcze. Do Komisji Oświatowej mam prośbę chyba śmiem twierdzić, 
że od wszystkich sołtysów i Budżetowej kochani na te place zabaw się przypatrzcie, bo mnie tak 
nie bardzo to jest długi temat i proszę, bo to mi się nie podoba także proszę naprawdę proszę

Przewodnicząca Rady Miejskiej –kto jeszcze w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. 
Punkt uważam za wyczerpany przechodzimy do kolejnego zamykam XXXIV sesję Rady Miejskiej 
w Węgorzynie. Dziękuję.

Protokół  sporządzono  w  1  egzemplarzu,  zawiera  41  ponumerowanych  stron  oraz  17 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodnicząca Rady Miejskiej
          Monika Kuźmińska

Protokołowała:
Anna Adamów
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